
خریدار  نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک از 
افزایش ثبت قراردادهای خرید و فروش مســکن 
خبر داد و گفت: رفتار مردم در بازار مسکن تغییر 
کرده اســت.داوود بیگی نژاد در خصوص وضعیت 
بازار مسکن با یادآوری این که آذرماه امسال شاهد 

افت معاملات مســکن بودیم، اظهار کرد:  در نیمه 
پاییز ســال جاری در شــهر تهران حدود 3500 

معامله مسکن ثبت شد.
وی با بیان این که طی دی و بهمن ماه رفتار مردم 
در بازار تغییر کرده اســت، افــزود: مراجعات به 

بنگاه های املاک طی 2 ماه زمستان افزایش یافته 
و پیش بینی می کنیم این وضعیت در آخرین ماه 
سال هم ادامه داشته باشد.وی بیان کرد: در درماه 
امســال تعداد معاملات خرید و فروش مسکن به 

4500 فقره افزایش یافته است.

 عدم اجرای قانون و سودهای بادآورده صدها واردکننده آیفون

وش کمپانی از کجا سبز شد؟ کور
پلکانی شدن اقساط شرایط را تسهیل کرد

حمایت دولت از متقاضیان 
نهضت ملی مسکن 
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        سیاسـی
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رئیس سازمان مالیاتی:
 با مالیات جلوی فعالیت های سفته بازی

 را می گیریم

با دستور رئیس جمهور

عملیات اجرایی ساخت ۶۰ هزار واحد 
مسکونی دانشگاهیان آغاز شد

 افزایش امنیت در تبادلات مالی آنلاین 
با ابلاغ دستورالعمل حریم خصوصی

 رئیس مرکز مدیریت بحران و پدافند غیرعامل آبفای استان تهران:
محلات تهران تا پایان ۱۴۰۴ به مخازن اضطراری 

آب مجهز می شوند
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ج شده است؟ خ ارز از دست دولت رئیسی خار آیا کنترل نر
محمود جامســاز آمارهای دولتی از کاهش تورم و افزایش رشد اقتصادی و 
کاهش بیکاری حکایت دارد اما آثار این آمارها در جامعه نه تنها ملموس نیست 

بلکه معکوس است.
افزایش قیمت دلار مســئله جدیدی نیست و سالیان ســال است با هر شوک 
خارجی یا داخلی اعم از سیاســی و اقتصادی قیمــت دلار افزایش پیدا کرده 
اســت،مردم نیز با این افزایش قیمت خو نموده و همواره بــا انتظارات تورمی 
روزگار ســپری کرده اند.فراموش نکنیم از منظر داخلی هر ســاله با ناترازی و 
کســری های بودجه چندین هزار میلیادری روبرو هســتیم و هر سال نیز این 
ناترازی ها بیشتر می شود،علت این ناترازی را باید در ساختار بودجه ، هزینه های 
مســرفانه دولتی و نهادهای حکومتی امثال نهادها و بنگاه هــای فرادولتی و 
تبلیغاتــی ، که حــدود 60 درصد بودجه مختــص آنان اســت و بیش برآورد 

متوهمانه منابع بمنظور تراز بخشی ظاهری بودجه جستجو کرد .

یادداشت
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با حضور وزیـر دفاع

ونمایی شد سامانه های پدافندی آرمان و آذرخش ر

 فراخوان عمومی
 شهرداری بندر چابهار در نظر دارد باستناد بند 1 مصوبه شماره 522 مورخ 1402/07/16 شورای اسلامی شهر 
چابهار نسبت به سرمایه گذاری با موضوع  مشارکت در ساخت و بهره برداری از مجموعه ورزشی واقع در پارک بهاران 

اقدام نماید.
  متقاضیان واجد شرایط که باشگاههای فوتبال ثبت شده و فعال در شهر چابهار می باشند از تاریخ 1402/11/29 
لغایت 1402/12/05 مهلت دارند با واریز مبلغ 1/000/000 ریال به حساب 3100000025003 بنام شهرداری بندر 
چابهار نزد بانک ملی جهت دریافت اسناد و آگاهی از شرایط خصوصی آن بصورت حضوری به واحد حقوقی شهرداری 

اقدام نمایند .
  مهلت ارائه پیشنهادات بصورت فیزیکی پس از چاپ آگهی دوم  از تاریخ 1402/12/07 لغایت 1402/12/12 میباشد.

  سپرده شرکت در فراخوان مبلغ 20.000.000.000  ریال میباشد که طی ضمانتنامه بانکی معتبر در قبال شهرداری 
چابهار یا طی فیش واریزی بحساب 3100001629001 سپرده شهرداری چابهار نزد بانک ملی واریز گردد.

  شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
  به پیشنهادات مخدوش ، مشروط ، ناخوانا و فاقد سپرده ترتیب اثر داده نمیشود.

  سپرده نفرات اول ، دوم و سوم تا زمان عقد قرارداد نگهداری و در صورتی که برنده از تاریخ افتتاح پاکات ظرف مدت 
7 روز جهت عقد قرارداد مراجعه ننماید سپرده وی به نفع شهرداری ضبط و با نفر بعدی قرارداد منعقد میگردد و الباقی 

پس از افتتاح پاکات عودت داده میشود.
 جلسه افتتاح پاکات مورخ 1402/12/13 در محل سالن کنفرانس شهرداری بندر چابهار میباشد.

  پیشنهادات باید در سه پاکت الف : فیش سپرده شرکت در فراخوان – فیش خرید اسناد ب: ) اسنادومدارك ،اساسنامه 
شرکت ، آخرین تغییرات هیئت مدیره و تصویر شناسنامه و کارت ملی اعضاء هیئت مدیره و مدیر عامل برای اشخاص 
حقوقی ، مشخصات سجلی برای اشخاص حقیقی ، امضاء نمونه قرارداد وشرایط خصوصي و کلیه مدارک موجود در اسناد  

ج :) برگ پیشنهادات با امضاء(  كلیه پاكات مهر وموم به حراست شهرداري تحویل گردد.
  متقاضیان اقرار مینمایند که مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت نمیباشند .

  سرمایه گذاری که علاوه بر داشتن شروط لازم ، توانایی فنی و مالی در مقابل هزینه های اجرای پروژه ، درصد 
مشارکت بیشتری برای شهرداری را پیشنهاد دهد برنده اعلام میگردد.

  جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره های ذیل تماس حاصل نمایید:
واحد حقوقی:  35323780  - 054

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/11/29
تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/12/07

 نوبت اول

شهرداری بندر چابهار

تغییر رفتار مردم در بازار مسکن



در جلسه ای با حضور مسئولان وزارت جهاد کشاورزی

مخبر: برنامه ای جامع، عملیاتی و زمانبندی شده برای تامین امنیت غذایی تدوین شود

با دستور رئیس جمهور

عملیات اجرایی ساخت ۶۰ هزار واحد مسکونی دانشگاهیان آغاز شد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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با حضور وزیر دفاع
 سامانه های پدافندی آرمان و آذرخش

ونمایی شد  ر
 سامانه های موشــکی ضدبالستیک »آرمان« و ســامانه پدافند هوایی 
ارتفاع پســت »آذرخش« کــه به همــت متخصصــان وزارت دفاع و 

پشتیبانی نیروهای مسلح ساخته شده است، رونمایی شد.
سامانه های موشــکی »آرمان« و ســامانه پدافند هوایی ارتفاع پست 
»آذرخش« که به همت متخصصان وزارت دفاع ســاخته شــده است،  
با حضور امیر سرتیپ آشــتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
رونمایی شــد.با ورود ســامانه های جدید به شــبکه پدافندی کشور، 
توانمندی دفــاع هوایی جمهوری اســلامی ایران را بــه صورت قابل 
ملاحظه ای افزایش خواهد یافت.ســامانه پدافنــد هوایی آرمان در دو 
نسخه با رادارهای متفاوت ارائه شــده که یک مدل از این سامانه دارای 
رادار پســیو و مدل دیگر با رادار اکتیو ارائه شده است.موشک های بکار 
رفته در ســامانه پدافند هوایی آرمان از نوع صیاد-3 اســت که قابلیت 

مقابله همزمان با 6 هدف را در فاصله های ۱20 تا ۱۸0 کیلومتر دارد.
همچنین ســامانه آذرخش یک ســامانه برد و ارتفاع پســت است که 
همزمان از رادار و ســامانه الکترو اپتیکی برای کشف و رهگیری هدف 
استفاده می کند علاوه بر این موشک های سامانه آذرخش از سیکرهای 

حرارتی هم بهره می برند.

نیویورک تایمز: 
انفجار خطوط لوله گاز در ایران کار اسرائیل بود

یک روزنامه آمریکایی در گزارشــی به دست داشتن رژیم صهیونیستی 
در حادثه انفجار خطوط لوله گاز در ایران اذعان کرد.

روزنامه آمریکایی نیویورک تایمز در مطلبی نوشــت: به گفته دو مقام 
غربی، اسرائیل این هفته حملات مخفیانه ای را به دو خط لوله اصلی گاز 
طبیعی در داخل ایران انجام داد و جریان گازرســانی را به استان هایی 
که چند میلیون نفر جمعیت دارند، مختل کرد.به نوشــته این روزنامه، 
این حملات نشان دهنده تغییر قابل توجهی در جنگ مخفیانه ای است 
که اسرائیل و ایران ســال ها از طریق هوا، زمین، دریا و حملات سایبری 
به راه انداخته اند.نیویورک تایمز در ادامه نوشــته: اسرائیل مدت هاست 
که ســایت های نظامی و هســته ای در داخل ایران را هــدف قرار داده 
و دانشــمندان و فرماندهان هســته ای ایرانی را چه در داخل و چه در 
خارج از کشور ترور کرده است. اســرائیل همچنین در گذشته حملات 
سایبری را برای از کار انداختن ســرور های متعلق به وزارت نفت انجام 

داده که باعث اختلال در پمپ بنزین ها در سراسر ایران شده بود.

اما به گفتــه مقامات و تحلیلگران، انفجار بخشــی از زیرســاخت های 
انرژی ایران، که صنایع، کارخانه ها و میلیون ها غیرنظامی به آن متکی 
هستند، تشــدید این جنگ پنهان را نشان می دهد و به نظر می رسد که 
وارد فاز جدید شده است.با این حال دفتر بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 

اسرائیل از اظهار نظر در این باره خودداری کرد.
یکی از مقامات غربــی در گفتگو با نیویورک تایمز، حمله اســرائیل به 
خطوط لوله گاز ایران را یک حمله نمادین خوانــده که تعمیر آن برای 
ایران نسبتاً آسان بود و آسیب نسبتا کمی به غیرنظامیان وارد کرد اما به 
گفته این مقام، با گسترش درگیری در سراسر خاورمیانه، این حملات 

می تواند تشدید یابد و آغازگر درگیری های جدیدی در منطقه باشد.

رضایی:
وش تقویت مسیر   انتخابات مهمترین ر

جمهوری اسلامی است
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با بیان این که »مردم نســبت به 
ایران و نظام جمهوری اسلامی ایران احساس تملک می کنند«، گفت: 

انتخابات مهم ترین روش تقویت مسیر جمهوری اسلامی ایران است.
محســن رضایی  اظهار کرد: انقلاب اســلامی، کشــور ایران را به ملت 
ایران برگرداند. امروز ملت نســبت به ایران و نظام جمهوری اســلامی 
احساس تملک می کنند.وی اضافه کرد: براین اساس مردم با نشاط در 
راهپیمایی 22 شرکت کردند و نشان دادند که مردم جمهوری اسلامی 
ایران را از آن خود می دانند.این عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
همچنین با اشاره به انتخابات ۱۱ اسفند اظهار کرد: انتخابات مهم ترین 

روش اصلاح تقویت مسیر جمهوری اسلامی ایران به شمار می آید.
انتخابــات دوازدهمیــن دوره مجلس شــورای اســلامی و انتخابات 
ششــمین دوره مجلس خبرگان رهبری به صورت همزمان جمعه ۱۱ 

اسفند ۱402 برگزار خواهد شد.

وزی و موفقیت  هرجا وحدت کلمه باشد پیر
حتمی است

 دبیر هیات دولت با بیان اینکه نگاه ما می توانیم یکی از دســتاوردهای 
خیلی خوب ناوگروه ۸6 بود، گفت: هرجا وحدت کلمه باشــد پیروزی 
و موفقیت قرین آن خواهد بود.»علی بهادری جهرمی« روز شــنبه در 
همایش ملی تبیین ابعاد و دستاوردهای ناوگروه ۸6 نداجا که در مرکز 
همایش های کوثر سازمان عقیدتی سیاســی ارتش برگزار شد، با بیان 
اینکه غیر از گزارش هایی که شــنیده بودیم و خوانده بودیم توفیق پیدا 
کردم کمتر از یک شبانه روز مهمان ناوگروه ۸6 باشم، خاطر نشان کرد: 
روز خاطره انگیزی بود و نکاتی به ذهن من رســید که چه عواملی باعث 
شــد ناوگروه ۸6 نیروی دریایی از این ماموریت سخت و مهم و دور دنیا 
در حدود ۸ ماه ســربلند بیرون آید.دبیر هیات دولــت افزود: نکته اول 
فرماندهی نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران است که در 
عین با تجربه و پیشکســوت بودن در حوزه تخصصی خود یک فرمانده 
کاملًا مردمی و دوست داشــتنی در میان آحاد کارکنان نیروی دریایی 
است که با گوشت و پوســت و اســتخوان خود تخصص دریانوردی را 
لمس کرده است و احساس مشــترکی با نیروهای خود دارد.سخنگوی 
دولت ادامه داد: مســئله دوم مقام معظم رهبری )مدظله العالی( هم به 
آن اشــاره کردند »نگاه ما می توانیم« اســت؛ حتی بعضی از دوستان با 
تردید به طرح ماموریت ناوگروه ۸6 نگاه می کردند اما نگاه ما می توانیم 
که یکی از دســتاوردهای خیلی خوب این حرکت بــزرگ بود، موجب 
انجام این ماموریت بزرگ شــد؛ خیلی جالب اســت آن روزی که من 
توفیق داشــتم مهمان کارکنــان ناوگروه ۸6 بودم کارکنــان ناوگروه 
خیلی علاقمند بودنــد که عملیات های بزرگتــری را انجام دهند؛ نگاه 
ما می توانیم امروز در مجموعه های مختلف کشــور به ویژه در نیروهای 
نظامی زنده شده است و یکی از الگو های ما می توانیم در نیروی دریایی 
ارتش کاملًا مشــهود اســت.وی با تاکید بر اینکه هرجــا وحدت کلمه 
باشــد پیروزی و موفقیت قرین آن خواهد بود، خاطر نشان کرد: این از 
ویژگی های متمایز این ناو گروه و مجموعه دلاور مردان نیروی دریایی 

است که باید قدر آن را دانست.

تریبون

فرمانده نیروی دریایی ارتش گفــت: گفتمان اقتصاد 
دریا در اولویت کشور ها قرار دارد.

امیــر دریــادار شــهرام ایرانــی در همایــش تبیین 
دســتاورد های ناوگــروه ۸6 نیروی دریایــی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران اظهار داشــت: نقطه عطف 
اقتدار جمهوری اســلامی ایران انجام موفق ماموریت 

ناو گروه ۸6 بود.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشاره به اینکه گفتمان 
اقتصاد دریا در اولویت کشور ها قرار گرفته است، افزود: 
ناوگروه ۸6 جایگاه ایران را به عنوان یکی از قدرت های 

دریایی غرب آسیا و جهان اسلام تثبیت کرد.
دریادار ایرانی تصریح کــرد: بر خلاف همه تهدید هایی 
که انتظار می رفت در این ماموریــت رخ دهد، ناوگروه 

نیروی دریایی ارتش به ســلامت عازم شد و 
سلامت تر هم به مهین بازگشت.

وی اضافه کرد: در همان زمــان که ناوگروه 
در سواحل آمریکا، پرچم جمهوری اسلامی 
ایران را به نمایش می گذاشــت، ۹0 درصد 
طرف های غربی در پیام های خود از واژه قایق 
برای این ناوگروه استفاده می کردند. چرا که 

از نگاه آن ها ایران اسلامی چنین توانی نداشته و ندارد. 
در حالی که امروز آن ها فهمیدنــد نظام مقدس ایران 

اسلامی این تجهیزات را در اختیار دارد.
فرمانده نیروی دریایــی ارتش با بیــان اینکه اقتصاد 
اقیانوسی موضوعی بســیار مهم برای گفتمان اقتصاد 
دریا برای همه کشــور ها اســت، یادآور شــد: اقتصاد 

اقیانوسی در 20 ســال آینده قطعا تحولات 
جهانی و آب و هوا، محیط زیست و فناوری را 
پوشش خواهد داد.دریادار ایرانی تاکید کرد: 
همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند، ما 
نباید از سایر کشور ها عقب بمانیم و باید بهره 
گیــری از ظرفیت دریا به بالاترین رشــد در 
این مسیر برســیم که به طور قطع با سیاست 
گذاری های انجام شده، نگاه به ســمت دریا به صورت 

ویژه ای به سمت شکوفایی تغییر یافته است.
ناو گروه ۸6 متشــکل از ناوشــکن تمام ایرانی دنا و ناو 
بندر مکران دارای نمایندگانی از 2۹ اســتان کشور که 
ماموریت خود را از 2۹ شــهریور پارسال آغاز کرد، 30 

اردیبهشت امسال به کشور بازگشت.

این ناو گروه در طول انجــام ماموریت خود چهار مرتبه 
از خط استوا عبور کرد و در مدت ماموریت در بندر های 
بمبئی هندوســتان، بندر جاکارتا، بندر ریودوژانیرو، 
بندر کیپ تــاون و صلاله پهلوگیــری و از تنگه مالاکا، 
دریای ســلبس، اقیانوس آرام، تنگه ماژلان، اقیانوس 

اطلس، اقیانوس هند و دریای عمان گذر کرد.
این نخســتین ناو گروه جمهوری اســلامی ایران بوده 
که با عبور از اقیانوس آرام اقــدام به دور زدن کره زمین 
کرده و وارد قاره آمریکا شده که نشان دهنده توانمندی 
متخصصــان داخلــی و نیرو های مســلح جمهوری 
اسلامی ایران است.ناو گروه ۸6، سه طوفان سهمگین 
را در سفر خود با موفقیت پشت سر گذاشت و توانست 
بیشترین عرض اقیانوس اطلس را در این سفر بپیماید.

عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام با اشــاره به 
اینکه دشــمن تلاش دارد تا ملت ایران را از حضور در 
انتخابــات ناامید کند، گفت: با تدبیــر و تذکرات رهبر 
انقلاب به طور قطع شــاهد حضور حداکثری مردم در 
این رویداد مهــم خواهیم بود.غلامعلــی حدادعادل 
در اجتماع بزرگ اهالی مســاجد و هیأت های مذهبی 
در جنوب شــهر تهران که در مسجد حضرت ابوالفضل 
)ع( خیابان شهید حدادعادل برگزار شد، با بیان اینکه 
هرچقدر دشمن برای جدایی میان ملت بزرگ ایران و 
نظام مقدس جمهوری اســلامی تلاش می کند، موفق 
نمی شود، اظهار داشــت: ملت ایران با تبعیت از مقام 
معظم رهبری همیشه در مسیر انقلاب اسلامی حرکت 
می کنند و خواهند کرد.عضو مجمع تشخیص مصلحت 

نظام افزود: روحیه بســیجی و ولایت مداری 
ملت ایران، بزرگ ترین سد در برابر استکبار 
جهانی است و ما با همین روحیه خلل ناپذیر، 
زمینه ساز ظهور خواهیم شــد.حدادعادل 
با اشــاره به اینکه شــکل گیری تمدن نوین 
اســلامی همیشــه مورد تأکید مقام معظم 
رهبری است، گفت: دشــمن تلاش دارد تا 

ملت ایران را از حضور در انتخابات نــا امید کند ولی با 
تدبیر رهبر انقلاب و تذکرات ایشان، به طور قطع شاهد 
حضور حداکثری مردم در انتخابات خواهیم بود و آنچه 
اکنون در جامعه شاهد هســتیم، تکاپوی پر نشاط در 
زمینه انتخابات اســت.وی اضافه کرد: همین مسجد 
حضرت ابوالفضــل )ع( که بنــده در دوران کودکی و 

نوجوانی در آن حضور مســتمر داشتم طبق 
گفته امــام جماعت و اعضــای فعال هیأت  
امنا و بســیجیان آن، از هم اکنون در تکاپوی 
انتخابات اســفندماه هســتند و این مسجد 
همیشــه در توزیع بســته های معیشــتی، 
پوشــاک، کمک به نیازمنــدان و رزمایش 
همدلی نیز بســیار موفق عمل کرده اســت.

عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظــام در ادامه با 
اشــاره به برخی مشــکلات اقتصادی در کشور گفت: 
برخی از این مســائل ریشــه در بی تدبیــری برخی از 
مدیران دارد اما باید به این نکته هم توجه داشــت که 
تهدیدات دشمنان و تحریم های استکبار جهانی، مهم 
ترین عامل در بروز این مشــکلات است.حدادعادل با 

بیــان اینکه مجلس فعلــی همانطور کــه مقام معظم 
رهبری فرمودند، مجلس انقلاب اسلامی است، اظهار 
کرد: مردم ما باید با هوشــیاری و دقت کامل، بهترین 
نامزدها را در همه انتخابات از جمله رویداد اسفندماه، 
برگزینند.وی یادآورشد: این انتخابات با توجه به فتنه 
سال گذشته و تهدیدات مکرر دشمنان و حماسه بزرگ 
طوفان الاقصی، از اهمیت صد چندان برخوردار است.
حجت الاسلام والمسلمین جواد طوبایی، امام جماعت 
مســجد حضرت ابوالفضل )ع( و اســتاد حوزه علمیه 
نیز با اشــاره به برنامه های این مســجد برای انتخابات 
اسفندماه گفت: این مسجد شــهدای بسیاری تقدیم 
انقلاب کرده اســت و بــرادر آقای حدادعــادل که به 
شهادت رسیدند از اهالی و فعالان همین مسجد بودند.

ارتش

مجمع

خریدار  در جلســه ای با حضــور معاون 
اول رئیس جمهور راهکارهای ارتقا امنیت 
غذایی و افزایش خودکفایی در محصولات 
کشاورزی مورد بررسی قرار گرفت و وزارت 
جهاد کشاورزی مکلف شد برنامه ای جامع، 
عملیاتی و زمانبندی شــده در این خصوص 

تدوین و ارائه کند.
 محمــد مخبر در این جلســه، بــا تاکید بر 
ظرفیت علمــی و توان عملیاتــی در حوزه 
کشــاورزی گفت: ایران در بخش پژوهش و 
تحقیقات از ظرفیت گسترده ای برخوردار 
اســت اما متاســفانه آنطور که باید به نتایج 
و دســتاوردهای پژوهشــگران کشــور به 
خصوص در حــوزه کشــاورزی توجه نمی 

شود.
وی با تاکید بر اینکه بایــد به پژوهش ها 
و تحقیقات بخــش کشــاورزی اعتماد 
کنیم و ریســک عملیاتی کــردن آن را 
بپذیریم افزود: تحقیقــات و پژوهش در 
حقیقت گامی در جهت بهسازی و اصلاح 

فرایند تولید و بهره وری بیشــتر است اما 
تا زمانی کــه تحقیقــات از داخل گلخانه 
خارج نشده و در سطح گسترده عملیاتی 
نشــود به نتایج و اهداف مورد نظر در امر 
خودکفایی و امنیت غذایی دســت پیدا 

نخواهیم کرد.
مخبر از عــدم ارتباط معنــادار میان مراکز 
تحقیق و توســعه و بخش سیاست گذاری 
و عملیاتی به عنوان یکی از مشکلات پیش 
روی تامین خودکفایــی و امنیت غذایی یاد 
کرد و گفت: بــه دلیل همین عــدم ارتباط 
است که علیرغم برخورداری از دانشمندان 
و ســرمایه علمی در بخش کشــاورزی اما 
همچنان ناچار به صرف منابع ارزی فراوان 
برای واردات برخی محصــولات و نهاده ها 

هستیم.
معاون اول رئیس جمهور خطــاب به وزیر 
جهاد کشاورزی و مســئولان دستگاههای 
ذیربط تصریح کرد: امروز که تیمی دلســوز 
در این وزارتخانه پای کار هستند لازم است 

برنامه ای جامــع، زمانبندی شــده و قابل 
اجرا در جهت ارتقا امنیــت غذایی، افزایش 
خودکفایی و صرف جویــی ارزی تدوین و 

اجرایی شود.
وی با اشــاره به وجود بیش از ۱5 کشــور 
در همســایگی ایــران گفت: اگــر بتوانیم 
با اعتماد بــه تحقیقــات و پژوهــش ها، 
خودکفایی، بهــره وری و افزایش تولید را 
محقق کنیم علاوه برتامین نیاز داخل می 
توانیم به بخشی از نیازهای جمعیت 600 
میلیون نفری در کشــورهای همسایه نیز 

پاسخ دهیم.
مخبر همچنین با تاکید بر اینکه بیشــترین 
میزان صرفــه جویی در آب کشــور نیز می 
تواند در بخش کشــاورزی صــورت بگیرد، 
تصریح کــرد: تحقیقات خوبــی در بخش 
بهــره وری آب و اســتفاده از روش نویــن 
آبیاری در کشــور انجام شــده که اگر این 
تحقیقات عملیاتی می شــد، بخش زیادی 
از مشــکلات مرتبط با کمبود آب در کشور 

مرتفع شده بود.
در این جلســه که وزیر جهاد کشــاورزی و 
برخی معاونیــن وی نیز حضور داشــتند، 
گزارشــی از آخرین وضعیــت تولید برخی 
محصولات زراعی ارائه شــد و راهکارهای 
افزایش خودکفایی، امنیــت غذایی و بهره 

وری در بخــش کشــاورزی مــورد بحث و 
تبادل نظر قرار گرفت.

تامین ســرمایه در گردش، همســو بودن 
تولیــد و تجــارت و توجه بــه تحقیقات و 
پژوهش ها از جملــه موضوعاتی بود که در 

این نشست بر آن تاکید شد.

وه ۸۶ جایگاه ایران را به عنوان یکی از قدرت های دریایی جهان تثبیت کرد  دریادار ایرانی:ناوگر

حدادعادل:با تدبیر و تذکرات رهبر انقلاب شاهد حضور حداکثری در انتخابات خواهیم بود

خریدار  عملیات اجرایی بیش از 60 هزار 
واحد مسکونی دانشگاهیان و خوابگاه های 
دانشجویان متأهل با دستور رئیس جمهور 

آغاز شد.
 با حضــور رئیــس جمهــور و وزرای راه و 
شهرســازی، علوم، تحقیقــات و فناوری و 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی عملیات 
اجرایی ســاخت بیــش از 50 هــزار واحد 
مسکونی دانشگاهیان در سراسر کشور آغاز 

شد.

آغاز طرح خوابگاه دانشجویان متأهل
مهــرداد بذرپــاش وزیر راه و شهرســازی 
در این مراســم با اشــاره به آغاز ســاخت 
60 هزار واحد مســکن اقشــار دانشگاهی 
اظهار کرد: علاوه بر احداث مســکن اساتید 
و دانشــگاهیان، در ایــن طــرح خوابگاه 

دانشجویان متأهل را نیز آغاز می کنیم.
وی افزود: بخش اعظم اراضی تأمین شــده 
در این طرح، زمین های مازاد خود دانشگاه 
هاســت این کار با توافق وزارتیــن علوم و 
بهداشــت و همچنین دانشــگاه آزاد انجام 
شده اســت و نظرات رؤســای دانشگاه ها 
نیز اخذ شده است؛ مســکن همواره یکی از 
دغدغه های استادان دانشگاه ها بوده است 
و این طرح، شــروع اجرای ساخت مساکن 
دانشگاهیان اســت و امیدواریم تعداد این 

واحدها را افزایش دهیم.
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه ساخت 
خوابگاه دانشجویان متأهل، تکلیف قانونی 
بر عهده ماســت که در گذشته تعداد آن کم 
بود افزود: امیدواریم در دولت ســیزدهم در 
این امر موفق باشیم؛ اراضی در این طرح به 
اساتید به صورت اجاره ۹۹ ساله واگذار می 
شــود و عملا قیمت زمین در این طرح برای 

استادان دانشگاه ها به صفر رسیده است.
وی خاطرنشان کرد: با تسهیلات بانک ها و 

کمکی که دانشــگاه ها به استادان می کنند 
و نیز آورده خود متقاضیان، هزینه ســاخت 
تأمین می شــود؛ باید کمیســیون ماده 5 
اســتان ها برگزار شــده و مجوزهای تغییر 
کاربری این اراضی صادر شود بخشی از این 

واحدها وارد فرآیند ساخت شده اند.
بذرپاش با بیان اینکه ســاخت بیش از 60 
هزار و ۱۸5 واحد مســکونی آغاز می شود 
در حوزه وزارت علوم، 54 هزار و ۷0۷ هکتار 
زمین تأمین شــده که 30 هزار و 566 واحد 
برای استادان و دانشگاهیان و 5۸00 واحد 
نیز خوابگاه متأهلــی در این اراضی احداث 
می شود. همچنین ۹5۷ هکتار زمین برای 
واحدهای دانشــگاه آزاد تأمین شده که 23 

هزارو ۸۱۹ واحد در آن ها احداث می شود.
وی بیان کــرد: در مجمــوع ۱500 هکتار 
زمین بــرای جامعه دانشــگاهی با ظرفیت 

مســکن بیش از 60 هزار واحد تأمین شده 
کار با سرعت خوبی شروع شده است.

محمدعلی زلفــی گل وزیر علوم، تحقیقات 
و فناوری نیز اظهار کرد: یک ســال از دولت 
سیزدهم درگیر بازگشــایی دانشگاه ها بعد 
از کرونا بود که تاکنــون بیش از 350 واحد 
خوابگاهــی متأهلــی احــداث، تکمیل و 
بهره برداری شــده و 3200 واحد در دست 
ساخت است که تا یک سال آینده آماده می 
شود 2600 واحد هم کارهای مقدماتی آنها 

انجام شده است.
وزیر علوم افــزود: در پردیــس های اصلی 
دانشــگاهی اگر بتوانیم منازل مســکونی 
و خوابگاهی داشــته باشــیم، دسترســی 
استادان جوان و دانشــجویان ما به پردیس 
بیشتر است و به نفع منافع ملی ماست مثلا 
دانشــگاه صنعتی اصفهان از بدو استخدام 

استادان، منازل سازمانی در اختیار استادان 
قرار می دهد تــا زمانی که بازنشســته می 
شــوند. اما در حال حاضر قانون اجازه نمی 
دهد از اراضــی پردیس اصلی دانشــگاه ها 
استفاده و مشکل مســکن نخبگان و اساتید 
را حل کنیم؛ اگر این قانــون در مراجع ذی 
صلاح اصلاح شــود می توانیم این مشکل را 
حل کنیم؛ در حال حاضــر اراضی خارج از 
پردیس های اصلی را به مســکن سازمانی 

استادان اختصاص داده ایم.
وی تأکید کــرد: بانک ها تــا کنون کمک 
چندانی برای ساخت خوابگاه های متأهلی 
نکرده اند؛ ضمن اینکــه نیاز به آغازگرهایی 
داریم مانند اینکه خوابگاه متأهلی خارج از 
پردیس دانشگاهی و در بهترین مکان های 
شهر داریم که بهتر اســت دولت اجازه دهد 
بتوانیم تعدادی خوابگاه متأهلی بســازیم و 

سپس آنها را به خوابگاه های جدید منتقل 
کنیم و پــس از آن از طریق مولدســازی، 
بودجه مــورد نیاز برای ادامــه کار را تأمین 

خواهیم کرد.

تولید 85۶ مسکن در تعاونی مسکن 
وزارت بهداشت در دست اجراست

بهرام عین اللهی وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی هم در این مراسم اظهار 
کــرد: مــا 250 هــزار دانشــجو داریم که 
40 هزار دانشــجوی ما متأهل هستند و ما 
برای تأمین نیازهــای خوابگاه های متأهلی 
و مســکن متخصصان تــا امــروز از منابع 
خودمان اســتفاده کرده ایم و قرار دادی با 
وزارت راه و شهرســازی امضا کرده ایم که 

از منابع این وزارت خانه نیز استفاده کنیم.
وی افزود: مــا ۸00 واحد خوابــگاه متأهلی 
داشتیم که در این دوســال دولت سیزدهم 
35۱ واحد جدیــد با منابــع داخلی وزارت 
بهداشــت احداث کرده و به بهــره برداری 
رســانده ایم 25۸۱ واحد خوابــگاه متأهلی 
نیز در دســت اجراســت؛ الان بانــک ها به 
ما تســهیلات نمی دهنــد؛ 262۱ خوابگاه 
مجردی را هم احــداث کرده ایــم ۱3 هزار 
و 255 خوابــگاه مجــردی را هم دردســت 
اجرا داریم.وزیر بهداشــت گفت: ســاخت 
45 مســکن متخصصان خاتمه یافته 25۷ 
مسکن متخصصان نیز در دست احداث است 
که با قراردادی که بــا وزارت علوم امضا کرده 
ایم، در آن جهش یافته اســت؛ احداث 35۹ 
زیست پزشک )مســکن پزشکان مستقر در 
روستاها( تکمیل شده و ۸۹۷ زیست پزشک 
در دست اجراست؛ ساخت ۸2 واحد پاویون 
پرستاری در مجاورت بیمارستان ها تکمیل 
شــده و 2۸۱ واحد هم در دســت اجراست؛ 
تولید ۸56 مسکن در تعاونی مسکن وزارت 

بهداشت در دست اجراست.
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ج  خ ارز از دست دولت رئیسی خار آیا کنترل نر
شده است؟

محمود جامســاز آمارهای دولتــی از کاهش تورم و افزایش رشــد 
اقتصادی و کاهش بیکاری حکایت دارد اما آثار این آمارها در جامعه نه 

تنها ملموس نیست بلکه معکوس است.
افزایش قیمت دلار مســئله جدیدی نیست و ســالیان سال است با هر 
شوک خارجی یا داخلی اعم از سیاســی و اقتصادی قیمت دلار افزایش 
پیدا کرده اســت،مردم نیز با این افزایش قیمت خو نمــوده و همواره با 
انتظارات تورمی روزگار سپری کرده اند.فراموش نکنیم از منظر داخلی 
هر ساله با ناترازی و کســری های بودجه چندین هزار میلیادری روبرو 
هستیم و هر سال نیز این ناترازی ها بیشــتر می شود،علت این ناترازی 
را باید در ســاختار بودجه ، هزینه های مســرفانه دولتــی و نهادهای 
حکومتی امثال نهادها و بنگاه های فرادولتی و تبلیغاتی ، که حدود 60 
درصد بودجه مختص آنان است و بیش برآورد متوهمانه منابع بمنظور 

تراز بخشی ظاهری بودجه جستجو کرد .
لذا هرساله بودجه های سالیانه هزاران میلیارد تومان کسری پنهان در 
خود دارند که طی سال خود را آشکار میکنند . در راستای تأمین کسری 
بودجه با توجه به ســاختار معیوب اقتصاد دولتی سیاســی رانتی بانک 
مرکزی قادر نیست از طریق اعمال سیاستهای پولی ، کسری بودجه را با 
هدف مهار تورم تأمین کند ،از این رومبادرت به چاپ اسکناس می کند 
که نتیجه آن افزایش پایه پولی و نقدینگی و تورم است ،تورم ارزش پول 
ملی را پایین می آورد که نتیجه آن افزایش بهای ارزهای خارجی است .

هزینه سیاست های غلط اقتصادی دولت را مردم می پردازند
با بالا رفتن بهای دلار در بازار غیرمتشــکل ارزی ، دولتها به سیاســت 
پائین کشــیدن و متعادل ســازی نرخ ارز از جمله مدیریت ارز شناور 
متوسل میشوند که البته موفقیت در این امر منوط به میزان ذخائر ارزی 
در حد مطلوب است . نرخ ارز شناور بر میزان ســرمایه گذاری ، تولید و 
بطور کلی بر اقتصاد کشــور عمیقا” تأثیر گذار است و نسبت به تحولات 
سیاســی داخلی بطور مثال نتایج انتخابات و خارجی نظیر شــوکهای 

سیاسی و اقتصادی سریعا” واکنش نشان میدهند
اما اعمال این سیاســت در جمهوری اســلامی عمدتا” با هدف تأمین 
منافع دولتی و حاکمیتی صورت میگیرد ازجمله معمولا” در پایان سال 
نرخ ارز را بمنظور افزایــش درآمدهای ریالی و تأمیــن حقوق و مزایا و 
عیدی کارکنان و سایر کســری های بودجه بالا میبرند که آثار تورمی 
آن بزیان منافع ملی اســت . ،در این بین مردم هــم ناگزیر بدنبال این 
سیاستها کشــیده میشــوند و در حقیقت پرداخت کننده هزینه های 

ناکارآمدی سیاست های اقتصادی دولت هستند .

نقش مناقشات منطقه بر نرخ دلار
از زمانی که آقای فرزین بر سر کار آمد با تعیین ارز 2۸500 تومانی ، دلار 
دچار جهش تندی شد اما تا قبل از مســئله غزه، که به یک جنگ تمام 
عیار اسرائیل و فلســطین تبدیل و پای حزب الله و حوثی ها را نیز به این 
نا آرامی ها بازکرد دلار در کانال 50 هزار تومــان با دامنه حدود ۱000 
تومان در نوســان بود ، اما با افزایش انتظارات تورمی بســبب تشــدید 
تحریمهای غرب و ادعای غرب مبنی بر نقش جمهوری اسلامی دربروز 
این ناآرامیها ، قیمت دلار از 5۸ هزار تومان هم فراتر رفت که با اعلام  بی 
اطلاعی جمهوری اسلامی از حمله حماس و خودانگیختگی حوثی ها 
در نا امن کردن دریای ســرخ، علیرغم حمایت های ایدئولوژیک از این 
نیروها ، و با کش دار شدن جنگ غزه ، بتدریج اندکی از انتظارات تورمی 
جامعه کاســته شــد و دلار به حدود 56 هزار تومان عقب نشینی کرد . 
که البته فرصتی بود برای دولت که دلار های نفتی را بیشــتر بفروشد و 

بخشی از کسری بودجه خود را تأمین کند .
باید توجه داشــت که افزایش قیمت دلار بر روی همه کالاها تاثیر می 
گذارد و کالاها گران می شوند و این نشان از تورم است،یک فرقی میان 
تورم و گرانی وجود دارد .تورم افزایش مســتمر قیمت هاســت ،اما در 
گرانی یک دفعه قیمت هــا در بعضی از بخش ها بالا مــی رود ولی این 
گرانی که در ایران ایجاد می شــود عین تورم است.یعنی گرانی در تمام 
بخش ها ایجاد می شود و همینطور افزایشی می شود بنابراین با افزایش 
بهای دلار ، از ارزش پول ملی کاسته میشود و با کاهش ارزش پول ملی 
بر ارزش دلار افزوده میشــود بدین مفهوم که اثر معکوس این دومتغیر 

نسبت به یکدیگر دو سویه است ،

ملموس نبودن آمارهای دولت در جامعه
در حال حاضر دولــت با تنگنای ارزی و ریالی روبروســت . طبق آماری 
که بارها از سوی مسئولین اعلام شــده موجودی صندوق توسعه ملی 
بیش از ۱0 میلیارد دلار نیست و براســاس آماری دیگر در دولت آقای 
رئیسی بطور میانگین حدود یک میلیارد و دویست میلیون دلار در ماه 

از حساب صندوق برداشت شده است. 
ضمنا بر اســاس قانون بودجه ۱402 برآورد از درآمدها 2263 تریلیون 
تومان بوده که بنا بر گزارش رئیس ســازمان برنامــه و بودجه در هفت 
ماه ابتدای امسال 30 درصد از درآمدها محقق نشــده ، یعنی در ۷ ماه 
ابتدای سال با 400 تریلیون تومان کســر بودجه روبرو بودیم که بگفنه 
وی عمدتا” ناشــی از کاهش درآمدهای نفتی و عــدم تحقق واگذاری 
دارائی های دولت و همچنین درآمد حاصل از مولد ســازی است که بر 
اساس آمار همین منبع از ۱04 تریلیون تومان برای کل امسال در ۷ ماه 
ابتدای ســال تنها ۱0 تریلیون تومان از این محل به حساب خزانه واریز 

شده است ،
بدیهی است اســتمرار این روال کسر بودجه امســال را به حدود 6۸0 
تریلیون تومان میرساند . که البته چون استقراض از بانک  مرکزی خط 
قرمز دولت رئیســی اســت ، از این رو با وام گرفتن از بانکهای دولتی ، 
که خود نوعی دور زدن اســتقراض از بانک مرکزی اســت و استفاده از 
ذخائر مازاد شرکتهای دولتی و افزایش قیمت دلار و فروش اوراق قرضه 

تأمین میکند . 
اما با این وصف نمیتوان منکر رشد نرخ تورم شد ، گرچه آمارهای دولتی 
از کاهش تورم و افزایش رشــد اقتصادی و کاهش بیکاری حکایت دارد 
اما آثار این آمارها در جامعه نه تنها ملموس نیست بلکه معکوس است.
گرچه بخشی از کســری بودجه از افزایش قیمت دلار تأمین شده ، و به 
نفع دولت بوده اســت ، اما کنترل آن از دســت دولت بسبب تنگناهای 
ارزی خارج ، و در اعمال سیاســت مدیریت ارز شناور ناتوان است .با این 
وصف بنظر میرسد تحولات تازه ای در صحنه بین المللی در حال وقوع 
اســت که در مجموع افزایش قیمت دلار و کاهش ارزش پول ملی را در 

پی خواهد داشت .

منظور اعلام کرد
 موافقت هیات امنای صندوق توسعه ملی 

ح های بخش خصوصی با مشارکت در طر
رئیس ســازمان برنامه و بودجه از ارائه گزارش هیــات نظارت صندوق 

توسعه ملی در خصوص عملکرد سال ۱40۱ این مجموعه خبر داد.
داود منظور در صفحه شــخصی خود نوشــت: در دومین جلسه هیات 
امنای صندوق توســعه ملی در ســال جاری با حضور رئیس جمهور، 
گزارش هیات نظــارت در خصوص عملکرد ســال گذشــته صندوق 

بررسی و بندهای مربوط مورد تصمیم گیری قرار گرفت.
وی افــزود:  رویکرد جدید صنــدوق مبنی بر مشــارکت در طرح های 

سرمایه گذاری بخش خصوصی مورد تایید هیات امناء قرار گرفت.

یادداشت

بازار

 رییس مرکز ملی فضای مجازی بــا بیان اینکه اجرای 
دســتورالعمل حریم خصوصی کمک قابل توجهی به 
حفظ داده های مردم برای مقابله با حملات ســایبری 
می کند، گفت: با ابلاغ ایــن طرح، فضای تبادلات مالی 
و خرید و فروش برای مردم در فضــای مجازی امن تر 

خواهد شد.
به گزارش مرکز ملی فضای مجازی، نشســت پیگیری 
اجــرای دســتورالعمل حفاظت از حریــم خصوصی 
کاربران و شــیوه جمــع آوری، پــردازش و نگهداری 
اطلاعات آن ها با حضور مدیران ارشد سکوهای فضای 
مجازی به ریاســت ســید محمدامین آقامیری، دبیر 
شــورای عالی و رئیس مرکز ملی فضای مجازی برگزار 

شد.

آقامیری در این نشست با بیان این که اقتصاد 
دیجیتال و حوزه های مرتبــط با مردم برای 
مرکز ملی فضای مجــازی از اهمیت بالایی 
برخوردار اســت، گفت: اجرای دستورالعمل 
حریم خصوصی می تواند کمک قابل توجهی 
به حفــظ داده های مــردم بــرای مقابله با 
حملات ســایبری کند و از این حیث اجرای 

این دستورالعمل برای ما مهم است.
وی افزود: بــرای تمهید این دســتورالعمل مرکز ملی 
فضای مجــازی تلاش زیــادی انجام داد تــا با کمک 
کسب وکارهای بخش خصوصی، متولیان بخش دولتی 
و کارشناســان این حوزه بتواند دستورالعمل را مصوب 
و ابلاغ کند که فضای تبادلات مالی و خرید و فروش را 

برای مردم در فضای مجازی امن تر کند.
در ادامــه ایــن نشســت مدیران ارشــد و 
نمایندگان کســب وکارهای فعال در حوزه 
اقتصــاد دیجیتال بــا تاکید بر ایــن که این 
دســتورالعمل برای حفظ حریم خصوصی و 
امنیت داده های مردم ضروری بوده و به دلیل 
خلاء قانونی در این حــوزه اقداماتی پراکنده 
تاکنون از ســوی بخش خصوصی صــورت گرفته بود، 
اما با ابلاغ این دســتورالعمل روند رعایت پروتکل های 
امنیتی برای ایمن تر شــدن داده های مردم، به صورت 

مشخص تر و بهتر پیش رفته است.
مدیران ســکوها همچنین در این نشست گزارشی از 
وضعیت اجرای این دستورالعمل در سکوهای خود به 

رئیس مرکز ملی فضای مجــازی ارایه کرده و در جهت 
اجرای بهتر این دستورالعمل پیشــنهاداتی را مطرح 
کردند.همچنین در این نشســت با بررسی چالش ها و 
مشــکلات پیش روی اجرای این دستورالعمل، فعالان 
این حوزه اعلام کردند که برای اجرای کامل ماده های 
آن نیاز است تا ســه ماه زمان مصوب شده به شش ماه 

افزایش یابد.
در پایــان این نشســت پــس از بررســی نظــرات و 
پیشــنهادات بیش از 30 مدیرعامل و مدیر ارشــد از 
ســکوهای دیجی کالا، والکس، تپسی، نوبیتکس، آپ، 
جیبیت، یکتانت، زیبال، دیوار، اســنپ، اسنپ دکتر، 
بیمه بازار، زرین پال، ازکی، ازکی وام و جاباما مقرر شد 

تا این جلسات به صورت متناوب و مستمر ادامه یابد.

به دنبال اجرای طرح فروش خودروهای وارداتی ویژه 
ثبت نامی های مرحله اول و البتــه متقاضیان جدید از 
محل خودروهای مــازاد وارداتی، مشــتریان از امروز 
می توانند وجه مسدود شده در حســاب وکالتی خود 
را برداشت کنند؛ طبق تاکید مدیر ســامانه یکپارچه 
خودروهــای وارداتــی بــه  زودی نتایج ایــن دوره از 
ثبت نام ها مشــخص خواهد شــد. ســامانه یکپارچه 
خودروهای وارداتی از ۱6 بهمن ماه تــا 24 بهمن ماه 
برای متقاضیان خودروهای وارادتــی که در نوبت اول 
ثبت نام در اســفند ماه ســال گذشــته با بلوکه کردن 

500 میلیــون تومــان در حســاب وکالتی 
خود اقدام به ثبت نام کرده بودند اما تاکنون 
در هیچ  یک از مراحل عرضــه این خودروها 
تخصیــص خــودرو نداشــتند و همچنین 
متقاضیان جدید از محــل مازادِ خودروهای 
وارد شده، امکان انتخاب یک خودرو از میان 
۱3 خودروی وارداتی عرضه شده در این دور 

از اجرای عرضه خودروهــای وارداتی فراهم بود.بر این 
اساس متقاضیان جدید بایســتی ، تا 4۸ ساعت قبل از 
اتمام مهلت ثبت نام خودروها، یکی از حساب های خود 

نزد شعب بانک های واجد شــرایط اعلامی 
در ســامانه را به نام خودرو وارداتی، وکالتی 
و مبلغ 500 میلیون تومان را در این حساب 
مســدود کنند.بدین ترتیب کلیه متقاضیان 
واجد شرایط در ماده 4 دستورالعمل تنظیم 
بازار خودرو ســواری )مصوبه جلســه 543 
شورای رقابت( می توانســتند پس از تعریف 
حساب وکالتی و بلوکه کردن وجه 500 میلیون تومانی 
در این حســاب )ویژه متقاضیان جدیــد(  در این بازه 
تعیین شده اقدام به ثبت  یک اولویت از سبد محصولات 

اعلامی انتخاب کنند.در این دور از فروش خودروهای 
وارداتــی، ۱3 خــودرو )از محــل مــازادِ خودروهای 
وارداتی( برای همــه  متقاضیان عرضه شــده بود که  
۱0 مدل دارای قیمت قطعی در مبادی ورودی و ســه 
خودرو دارای قیمت علی الحســاب در مبادی ورودی 
هســتند.نامه  رفع مســدودی وجه متقاضیان جدید 
که برای ثبت نام این دوره، 500 میلیــون تومان را در 
حساب وکالتی خود مســدود کرده بودند، صادر شده 
و بر این اساس مشــتریان می توانند وجه مسدود شده  

خود را برداشت کنند.

مجازی

و خودر

خریدار  در ســایه عدم ارائه خدمات پس 
از فروش رســمی در کشــور شــاهد رشد 
قارچ گونــه شــرکتهای نامعتبــر از جمله 
کوروش کمپانی در بازارموبایل هستیم،در 
این میان عــدم انجــام وظایــف قانونی و 
گســترش رویه های رانتی مثــل “واردات 
درمقابــل صادرات خود” منجــر به حیف و 
میل میلیارد دلاری شد. به گزارش تسنیم، 
در روزهای اخیــر ماجــرای کلاهبرداری 
صدها میلیــارد تومانی یــک واردکننده و 
عرضه کننــده  آیفون حواشــی زیادی به 
همراه داشــته اســت.نگاهی به سوابق این 
مجموعه نشــان میدهد کــوروش کمپانی 
در ابتدا خــود را بزرگترین مرجع تعمیرات 
موبایل در ایران معرفی کرده و در یک سال 
گذشــته اقدام به پیش فــروش و واردات 
موبایل  با شــعار حذف واســطه ها و عرضه 

آیفون 20 میلیون تومانی کرده بود.
ماجرای عرضه آیفون ۱3 از حدود یک سال 
قبل به چالش بــازار 3 میلیارد دلاری ایران 
تبدیل شده، در آن مقطع مقرر شد تا ضمن 
ممنوعیت ورود آیفون ۱4 بــه بالا، واردات 
موبایلهای بالای 600 دلار )از جمله آیفون 
۱3 ( صرفا از طریق رویــه رانتی واردات در 

مقابل صادرات خود انجام شود.
ایــن موضــوع منجــر بــه ورود بازیگران 
ناشــناخته و احتمالا فرصت طلــب به بازار 
آیفون و ســایر موبایلهای لوکس شد. مدتی 
بعد واردات آیفونهای ۱4 و بالاتر به صورت 
کلی ممنوع گردید و  حالا مشــخص شده با 
وجود خارج شــدن آیفون ۱3 از خط تولید 
نزدیک به یک میلیارد دلار از این مدل وارد 

کشور شده است.

عدم اجرای قانون و سودهای بادآورده 
صدها واردکننده آیفون

با پیگیریهای رســانه ای مختلــف در میانه 
ســال، معاونت سازمان توســعه تجارت به 
موضوع ساماندهی بازارموبایل ورود کرده و 
به صورت رسمی اعلام کرد که بحث واردات 
گوشیهای رفرش و ریپک در ماههای اخیر 
شــدت گرفته و این موضوع نتنها به منابع 
ارزی کشور لطمه میزند بلکه مصرف کننده 

را نیز با چالشهای جدی مواجه خواهد کرد.
در فضای غبار آلود ایجاد شده ناشی از عدم 
اجرای قوانین مرتبط با ارائه خدمات رسمی 
و معتبر مطابق قوانین کشور،  شاهد فعالیت 

صدهــا شــرکت در زمینــه واردات آیفون 
هستیم که از مســیر تحولات ارزی یکی دو 
سال اخیر ســودهای قابل توجهی نیز برای 

شرکتهای سودجو ایجاد شده است.
بر این اســاس با وجود هشدارهای مختلف 
در خصوص بازار بــدون متولی از محل عدم 
ارائه خدمات پس از فروش رسمی از یک سو 
و همچنین گسترش رویه رانتی واردات در 
مقابل صادرات خود حالا شــاهد بزرگترین 
پرونده کلاهبــرداری از مردم با وعده عرضه 

آیفون 20 میلیون تومانی هستیم.
از ابتدای ســال با وجود گزارشهای مستند 
رســانه ای شــاهد افزایش ورود آیفونهای 

رفرش و ریپک به کشــور بــرای رفع تعهد 
ارزی با قیمت بازار آزاد بودیم اما هیچ اقدام 

محدود کننده ای در این رابطه دیده نشد.
به عبارت دیگر در ســایه عدم ارائه خدمات 
پس از فروش رســمی در کشور شاهد رشد 
قارچ گونــه شــرکتهای نامعتبــر از جمله 
کوروش کمپانی در بازارموبایل هستیم،در 
این میان عــدم انجــام وظایــف قانونی و 
گســترش رویه های رانتی مثــل”واردات 
درمقابــل صادرات خود” منجــر به حیف و 

میل میلیارد دلاری شد.
همانطور که در ابتدا اشــاره شــد کوروش 
کمپانــی  در زمان شــروع بــه کار؛ خود را 

بزرگترین مرجع تعمیرات موبایل در ایران 
معرفی کرده بود اما  در یک ســال گذشته با 
رونق گرفتن بازار پر سود واردات آیفونهای 
رفرش و ریپــک به پیش فــروش و واردات 
موبایل  با شــعار حذف واســطه ها و عرضه 
آیفون 20 میلیــون تومانی اقــدام نموده 

است.
در واقع رد پای این کلاه بــرداری بزرگ از 
عدم نظارت کافی در حوزه خدمات رسمی 
و قانونی پــس از فــروش در کشــور قابل 

پیگیری است.
از ســال ۱3۹۷ به این سو؛ در ســایه عدم 
اجرای قوانین مرتبط با خدمات رسمی پس 
از فروش موبایل در کشور مجوزهای متعدد 
برای حوزه تعمیر و خدمات بدون ارتباط با 
شــرکتهای اصلی صادر شده است.  در یکی 
دو ســال اخیر همزمان با نظــارت ناکافی 
و رونق گرفتــن رویه های رانتــی وارداتی، 
شــرکتهایی بی نام و نشــان مثل کوروش 
کمپانی وارد حوزه واردات آیفون شــده اند.  
در نهایــت  نیز در یک ســال اخیر مرزهای 
ســود جویی در این وارد مرزهای جدیدی 
شد و ســازوکارهای کلاه برداری پانزی  از 

طریق پیش فروش آیفون  راه افتاد.
باید به این نکتــه توجه کرد کــه در حالی 
شــاهد فــروش گســترده آیفون هــای 
آمریکایی در کشور هســتیم که در عمل به 
دلیل اینکه بخشــی از این تلفن های همراه 
رفرش و ریپک هســتند، هیچگونه خدمات 
پس از فروش یــا گارانتی و همچنین تامین 
بلند مدت قطعات مشــمول آنها نمی شود و 
همین مسئله مصرف کنندگان را به دردسر 

انداخته است.

افزایش امنیت در تبادلات مالی آنلاین با ابلاغ دستورالعمل حریم خصوصی

وهای وارداتی آزاد شد و خبر داد؛وجه مسدودی متقاضیان جدید خودر مدیرسامانه یکپارچه تخصیص خودر

رئیس سازمان مالیاتی:

با مالیات جلوی فعالیت های سفته بازی را می گیریم
خریدار  رئیس کل ســازمان امور مالیاتی 
کشور گفت: باید به سمت کاهش مالیات بر 
تولید برویم و در مقابــل باید جلوی فعالیت 
های غیر مولد و دارای جنبه ســفته بازی را 
بگیریم. لذا مالیات صرفا ابــزار درآمدزایی 
نیســت؛ بلکه ابــزار مهم سیاســتگذاری 

اقتصادی هم هست.
 سید هادی ســبحانبان با بیان اینکه نباید 
هزینه های پایدار بــرای دولت ایجاد کنیم 
و آن را به درآمدهــای ناپایدار نفت متصل 
کنیم، گفت: بــه دلیل تحریــم های بین 
المللی و چالش های فروش نفت، با جریان 
درآمدی ناپایدار مواجه هســتیم. از منظر 
مبانی نظری نباید منابــع بودجه دولت را 
به یک جریان درآمــدی ناپایدار مثل نفت 
گره بزنیم.رئیس کل ســازمان امور مالیاتی 
کشــور تصریح کرد: نفت دارایی و سرمایه 
این کشور است. صرفا برای ما نیست، سهم 
نسل های آینده هم هست و نباید صرف امور 
جاری شود بلکه باید صرف سرمایه گذاری 
و جریان درآمدی کشور شــود.معاون وزیر 
امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: همکاران 
سازمان امور مالیاتی در ســنگر اول تامین 

منابع مالی دولت و کشور قرار دارند.
وی با بیــان اینکه مردم  هم امــروز بیش از 
آنکه از پرداخت مالیات گله داشــته باشند، 

از بی عدالتــی در پرداخــت مالیات گلایه 
دارند، بیان داشت: رفع معضل بی عدالتی، 
سیســتمی کردن و هوشمندســازی نظام 
مالیاتــی است.ســبحانیان گفــت: اینکه 
آیا امروز ســازوکار مالیات ســتانی درست 
اســت؟عادلانه است؟ متاســفانه پاسخش 
خیلی مثبت نیســت. چون برخی از عوامل 
منجر به بی عدالتی می شوند.یکی از مظاهر 
بی عدالتی این اســت که برخورد یکسان با 
مودیان و فعــالان اقتصادی صــورت نمی 
گیرد، مردم در پاســخ به یک مساله مالیاتی 
با جواب های متفاوت روبرو می شوند. که با 
هوشمند شدن نظام مالیاتی از برخوردهای 
ســلیقه ای دور خواهیم شــد.معاون وزیر 
اقتصاد افزود: نظام مالیاتی کشــور از دهه 
های گذشته سنتی بوده و مشکلات زیادی 
داشته اســت. باید به ســمت نظام مالیات 
ســتانی مبتنی بر داده حرکت کنیم. وقتی 
همه چیز در فرایند سیستمی قرار گرفت آن 
وقت از نظام سنتی فاصله خواهیم گرفت و 
در یک نظام هوشــمند و مــدرن، مالیات 
عادلانه رســیدگی و اخذ خواهد شد.رئیس 
کل ســازمان امور مالیات کشور خطاب به 
دانشــجویان  بیان کرد: هر آنچه قانونگذار 
مصوب کرده ســازمان امور مالیاتی مکلف 
به اجرای آن اســت از جمله مالیات بر خانه 

ای لوکس که در ســنوات گذشته بر اساس 
قانون بودجه اجرا شده است.وی ادامه داد: 
انتظار داریــم در تبیین ایــن موضوع به ما 
کمک کنید؛ اینکه سازمان مالیاتی مجری 
قانون است و نه می تواند یک ریال از چیزی 
که معاف هست مالیات بگیرد و بالعکس نه از 
چیزی که مشمول مالیات هست، می تواند 

مالیات نگیرد.
معاون وزیر امــور اقتصادی و دارایی تصریح 
کرد: مطالبه گری اجتماعی بویژه از ســوی 
نخبگان و جامعه دانشــگاهی در ســرعت 
بخشــیدن حرکت به ســمت نظام مالیاتی 
هوشــمند نقش بســزایی دارد. هم اکنون 
بســیاری از فرایندهای مالیاتی سیستمی 
و سامانه ای شــده تا مودیان اصلا نیازی به 
حضــور در ادارات مالیاتی پیــدا نکنند. ما 
معتقدیم مودیان حتی المقــدور به ادارات 
مالیاتــی مراجعه نکنند تا نــه زمانش هدر 

برود و نه مفسده ای اتفاق بیفتد.
وی تاکید کرد: یکــی از موضوعاتی که برای 
ما بســیار حائز اهمیت هســت این اســت 
که فشــار مالیاتی بر تولید را کــم کنیم. در 
بســیاری از نقاط دنیا بار اصلــی پرداخت 
مالیات بر ثروتمندان، پردرآمدها و کسانی 
است که مصرف بیشتری دارند.سبحانیان 
بیان کرد: ما باید به ســمت کاهش مالیات 

بر تولید برویم. بایــد فعالیت های تولیدی 
و مولد و دارای ارزش افزوده را با مکانیسم 
مالیاتی ترغیب کنیــم و در مقابل فعالیت 
های غیر مولد و دارای جنبه ســفته بازی 
باید جلویش را بگیریم. لــذا مالیات صرفا 
ابزار درآمدزایی نیســت بلکه ابــزار مهم 
سیاســتگذاری اقتصــادی هم هســت.او 
یادآوری کرد: بیــش از 50 درصد اصناف و 
مشاغل مالیاتشان صفر مطلق است. حدود 
یک درصد اصنــاف و مشــاغل 50 درصد 
مالیات ایــن حوزه را می پردازنــد. این آمار 
حاکی از این اســت که رویکرد مــا مالیات 

ستانی از دانه درشت ها است.
وی در پایان تاکید کــرد: معتقدیم نباید از 
همه مردم مالیات اخذ شــود. باید از کسانی 
مالیات گرفت که دارای تمکن مالی هستند 
به همین دلیل در قوانین بودجه ســنواتی، 
معافیت سالانه حقوق و ... افزایش می یابد. 
مثلا امســال که معافیت حقوق ۱0 میلیون 
تومان بود، در ســال آینده بــه ۱2 میلیون 
تومان افزایــش یافت. در حــوزه اصناف و 
مشاغل نیز که امسال درآمد مشمول تا 4۷ 
میلیون تومان معاف بود بــه ۱44 میلیون 

تومان افزایش یافت.
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دریاباری عنوان کرد
رتبه بندی بیمارستان ها در پذیرش بیمار خارجی

رئیس مرکز نظارت و اعتباربخشــی امور درمان وزارت بهداشــت، در 
خصوص شرایط بیمارستان های کشور برای پذیرش بیماران خارجی، 

توضیحاتی داد.
 سیدهاشــم دریاباری گفت: کشــور ما با دلایل مختلف، از جمله کادر 
درمان مجرب، ظرفیت بســیار بالایی برای جذب گردشگری سلامت 

دارد.
وی با اشاره به هم ترازی دانش پزشکان ایرانی و پزشکان سایر کشورها، 
افزود: پزشکان ما هم تراز دانش روز دنیا هستند و می شود گفت که هیچ 
عمل جراحی نیست که در جهان انجام شده باشد و در ایران انجام نداده 
باشیم.دریاباری ادامه داد: گردشگری سلامت معلول مرجعیت علمی 
اســت و کشــور ما با این مرجعیت علمی، ظرفیت های جذب گردشگر 
ســلامت را دارد.وی با اشــاره به قرابت فرهنگی مذهبی با کشورهای 
منطقه افزود: اســتان های مذهبی کشــور بالاترین جذب گردشــگر 
سلامت را از کشورهای منطقه دارند. اســتان های خراسان رضوی، قم 
و فارس بعد از تهران بالاترین گردشگر ســلامت را دارند که این قرابت 

فرهنگی در این افزایش جذب تأثیرگذار است.
رئیس مرکز نظارت و اعتباربخشــی امور درمان وزارت بهداشت گفت: 
حدود 25 درصد گردشــگران ایران را گردشــگران ســلامت تشکیل 
می دهند که عراق، پاکستان، افغانســتان، عمان، بحرین و کشورهای 
حاشیه جنوبی خلیج فارس و همســایه های شمالی، بیشترین مراجعه 
را به ایران دارند.وی افــزود: درمان ناباروری و زنان، درمان ســرطان و 
پیوند عضو، بیماری های چشــم و ارتوپدی، بیشــترین علت مراجعه 

گردشگران سلامت به ایران است.
دریاباری با اشاره به رتبه بندی بیمارستان ها و مراکز مجاز برای جذب 
گردشگر سلامت، گفت: این بیمارستان ها و مراکز از نظر اعتبارسنجی 

به 4 رتبه تقسیم بندی می شوند.
وی افــزود: تخصــص و رتبــه پزشــکان و کادر درمانــی، تجهیزات 
بیمارستانی و داشتن پایگاه های اطلاع رسانی به زبان های مختلف روز 

جهان از جمله مواردی است که در این رتبه بندی مؤثر است.

کاظمی:
۳۰ هزار کودک خیابانی در تهران داریم

معاون وزیر دادگستری گفت: طبق آمارها 30 هزار کودک خیابانی در 
تهران داریم.

 ســید علی کاظمی، در کارگاه هم اندیشــی نظام حمایــت از اطفال و 
نوجوانــان با محوریت کــودکان در موقعیــت خیابان؛ الگــو و فرایند 
حمایت که صبح شنبه در مدیریت بحران شهر تهران برگزار شد، افزود: 
کودکان، آینده جامعه ما هستند. بی شک آسیب های اجتماعی آینده 
را مخدوش می کند و بحــث کار کودکان خیابان نمودهای برجســته 
آسیب های اجتماعی است و در عین حال مقابله با این پدیده که حاصل 
مشکلات مختلف در جامعه است نشــان دهنده عزم جدی است؛ برای 

اینکه کودکان در وضعیت خوب قرار گیرند.
وی ادامه داد: بدفهمی ها در این زمینه زیاد است و سال ۱3۷۹ موضوع 
کودکان خیابان در اســناد بین المللــی مطرح شــد و از همان موقع 
بدفهمی هایی در این خصوص بــود که در اقدامات کــودکان خیابان 
سایه انداخت. گفته شد که باید کودکان بی سرپرست و بدسرپرست در 
مراکز نگهداری شوند. این پیشنهاد ســازمان های بین المللی در اسناد 
بین المللی بود یا مطرح شــد کودکان در اثر فقر وارد خیابان می شوند. 
قریب 20 سال طول کشــید تا اینکه مطالعات جدید نشــان داد، این 
چنین نیست. مطالعات نشان داد برخی از این کودکان صبح سر کار می 

آیند و شب به منزل برمی گردند.

کاظمی گفت: برخی کودکان روحیات متفاوت دارند. برخی قهرمان اند 
و تلاش می کننــد رزق و روزی برای خود ببرنــد و برخی حس عدالت 
دارند و فهم اجتماعی خوب دارنــد و یک گروهی از آنها می توانند خوب 

و بد باشند و یکسری هم مورد سو استفاده و برده کشی قرار می گیرند.
وی افزود: طبق آمارها در ســال گذشــته 30 هزار کودک خیابانی در 
تهران داریم و اگر زمســتان شــود 20 هزار نفر از آنهــا داخل متروها 
می روند. سرشماری که انجام شد ۱۸۷0 کودک سر چهارراه ها هستند 
که 3۸0 نفر از آنها ساماندهی شــدند و ۸5 درصد آنها غیرایرانی یعنی 
پاکستانی و افغانستانی هســتند و کودکان ایرانی کمتر داخل خیابان 
هســتند؛ لذا اقدامات خوبی برای ســاماندهی این کودکان انجام شده 

است .
دبیر مرجع ملی حقوق کودک در پایان گفت: چهار ون تهیه شده است 
و به صورت آزمایشی کارهایشــان را از دی ماه شروع کردند. چند مدل 
برای ســاماندهی این کودکان وجود دارد که یک مدل، مدل سرکوب 
برای کودکان اســت و ضربتی اســت و به بچه ها به عنوان شــیء نگاه 
می کنند و این نگاه، مردود و خوب نیســت. نــگاه دوم حمایت محدود 
از کودکان دارد و این که مقداری پول بدهیم و آنها را مدرســه بفرستیم 
و…، این نگاه موقتی است. مدل ســوم حمایت همه جانبه است و باید 
حقوق کودک را در نظر بگیریم البته ما باید ســلامت خانواده اش را در 
نظر بگیریم و عواملی که باعث خیابان گردی آنها شــده است را در نظر 
بگیریم. اکنون این نگاه در ای ین نامه حمایت از اطفال منعکس شــده 
اســت و آئین نامه اجرایی قانون حمایت از کــودکان اصلاحات انجام 
شــد و تعریف کودک خیابانی آ مد و این 4 ون بر اســاس آن فرایندها 
فعالیتشان را شروع کردند و الان تعدادشان بیشتر شده است. قرار شده 

هر منطقه شهرداری یک ون داشته باشد.

معاون رسانه وزارت آموزش و پرورش خبر داد
تصویب امتیاز جدید در رتبه بندی دانشجو 

معلمان ورودی ۹۹ و ۹۸
معاون رســانه مرکز اطلاع رســانی و روابط عمومــی وزارت آموزش و 
پرورش از تصویب امتیازی در رتبه بندی برای معلمان ورودی ۹۹ و ۹۸ 

که قبل از فارغ التحصیلی به کلاس درس رفتنه اند خبر داد.
 مصطفی پردلی در صفحه ویراستی خود نوشت: با دستور وزیر آموزش 
و پرورش و تصویب هیئت ممیــزه مرکزی رتبه بندی بــرای تقدیر از 
دانشــجو معلمان ورودی ۹۹ و ۹۸ دانشــگاه فرهنگیان که قبل از فارغ 
التحصیلی به کلاس درس رفتند و ابلاغ تدریس دارند، امتیازی در رتبه 

بندی در نظر گرفته خواهد شد.
به گفته وی میزان این امتیاز در حال بررسی است.

سال گذشته، نظام آموزش و پرورش کشور با بازنشستگی تعداد زیادی 
از همکاران مواجه شــد، از این رو این وزارتخانه با همکاری دانشــگاه 
فرهنگیان، به منظور کیفیت بخشــی به کلاس های درس در مدارس 
سراســر کشــور، تصمیم به اســتفاده از ظرفیت های دانشجومعلمان 

ورودی سال ۹۸ دانشگاه  فرهنگیان گرفت.

دیوار

فرمانده دانشگاه علوم پزشــکی بقیه الله)عج( با بیان 
این که کمیته علمی کرونا و وزارت بهداشــت روش 
پلاســمادرمانی را از پروتــکل درمــان کرونا حذف 
کردند، گفت: دو میلیــون دوز واکســن ایرانی نورا 
توسط وزارت بهداشت خریداری نشده و در انبار باقی 

مانده است.
دکتر حســن ابوالقاســمی، فرمانده دانشــگاه علوم 
پزشــکی بقیه الله)عــج( اظهــار کــرد: دوران کرونا 
معادلات علمی همه کشــورها را به هم ریخت؛ در آن 
دوران بدن برخی بیماران با شــرایط مشابه، نسبت به 
درمان مشــابه پاســخ نمی داد، در این دوران تصمیم 
گرفتیم که پلاســمادرمانی را برای این بیماران انجام 
دهیم و آنتی بادی هایی که در بدن بیماران مبتلا شده 

وجود داشــت را به افراد بیمار تزریق کنیم تا 
سیستم ایمنی آن ها در مقابل ویروس پاسخ 

مناسب بدهد.
وی افزود: کشــور آمریکا مطالعــات خود را 
درباره پلاســمادرمانی ادامــه داد اما وزارت 
بهداشت و کمیته علمی کرونا ادامه این روش 
درمانی بــرای بیماران کرونایــی را متوقف 

کردند.
 اگرچه تحقیقات پلاســمادرمانی در دانشــگاه ما در 
حال ادامه اســت اما برای اینکه بتوانیــم اثبات کنیم 
که این روش روی درمــان بیماران موثر اســت نیاز 
داشــتیم روش را روی نمونه های بسیار زیادی انجام 
دهیم اما متاسفانه روش پلاســمادرمانی از پروتکل 

درمانی کشور حذف شد.وی افزود: در عین 
حال آمریکایی ها نتیجه مطالعه خود درباره 
پلاســمادرمانی را منتشــر کردند و تا الان 
نیز در حال تحقیــق روی این روش درمانی 
هســتند که این موضوع می تواند اطلاعات 
پزشــکان درخصوص بیمــاری را افزایش 

دهد.
فرمانــده دانشــگاه علــوم پزشــکی بقیه الله)عج( 
همچنین در پاســخ بــه ســوالی مبنی بــر میزان 
واکســن های کرونایی که وزارت بهداشت از دانشگاه 
علوم پزشــکی بقیه الله)عج( خریداری کرده اســت، 
بیان کرد: وزارت بهداشت 3 میلیون دوز واکسن نورا 
را از ما خریداری کرد اما میزان واکسن تولیدشده، 5 

میلیون دوز بوده است. این واکسن ها در انبارها باقی 
مانده و در صورت عدم خریداری و اتمام تاریخ انقضا، 

امحا خواهد شد.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا وزارت بهداشــت 
برنامه ای برای تولید واکســن کرونا به شما ارائه کرده 
بود؟ افزود: در آن زمان، به دلیل کمبود شدید واکسن 
کرونا در جهان و درنتیجه در ایران، وزارت بهداشــت 
به ما اعلام کرد که هر میزان توان دارید واکســن تولید 
کنید؛ البته همزمان ســایر تولیدکننــدگان نیز اقدام 
به تولید کردند و مــردم نیز از دوز های دوم و ســوم به 
اندازه دوزهای اول واکســن، استقبال گسترده نکردند 
و به همین دلیل تعدادی واکســن تولید شد و در انبار 

باقی ماند.

پزشکی

خریدار  یک وکیل دادگســتری گفت: 
ســلبریتی ها و افراد مشــهوری که پروژه 
کوروش کمپانــی را تبلیــغ کردند در بعد 
مســئولیت حقوقــی و مدنی براســاس 
قوانیــن، مقررات، اصول کلــی و عمومات 
حقوقی و قواعد فقهی، بی تردید مســئول 
جبران خســارات وارده اند و باید پاسخگو 

باشند.
رسول کوهپایه زاده؛ وکیل دادگستری اظهار 
کرد: درباره موضوع کلاهبرداری موســوم به 
کوروش کمپانی که با تبلیغات گســترده از 
سوی چهره های سرشناس و مشهور، جمع 
کثیری از هموطنان مورد فریب و اغفال قرار 
گرفته اند، از ابعاد مختلف حقوقی مسئولیت 
اشــخاص معروف تبلیغ کننده، مســئولان 
صنفی و دولتی، پلیس و مراجع نظارتی قابل 

بررسی است.
وی افــزود: بــا توجه بــه تغییــر و تحول 
گسترده در زمینه تبلیغات کالا و خدمات، 
امروزه اســتفاده از نام و تصویر و محبوبیت 
برخی از اشــخاص و گروه هــای مرجع از 
جمله بازیگــران، ورزشــکاران و مجریان 
تلویزیونی و ســایر چهره هــای معروف و 
مشــهور یکی از عوامــل و ابزارهای مهم 
و اساســی در جلب اعتماد مــردم و القای 
تضمین کیفیــت کالا، اقناع و تشــویق و 
ترغیب مشــتری به خریــد کالا و خدمات 

محسوب می شود.
این وکیل دادگستری ادامه داد: به گونه ای 
که بــدون رضایت این اشــخاص هیچ کس 
حق نــدارد از چهره و نــام و نمــاد وی در 
تبلیغــات کالا و معرفــی خدمــات خود 
اســتفاده کند و امروزه این امــر در حقوق 
مدرن برای اشــخاص معروف و سلبریتی ها 
حقی را ایجاد کرده اســت که از آن به عنوان 
حق شــهرت یا حق جلــوت هم نــام برده 

می شود.
کوهپایه زاده با بیان اینکه اما اعمال این حق 
حتماً تابع ضوابط و مقررات اســت و مقابل 
هر حقی تکلیف و مسئولیت هم وجود دارد، 
گفت: فروش گوشــی های آیفون به قیمت 
بســیار پایین تر از قیمــت واقعی معاملاتی 
بازار برای هــر شــهروند متعارفی، عجیب 
و مشــکوک بود؛ اما آنچه باعث شد شک و 
تردید مردم بــه باور و یقین تبدیل شــود و 
اقدام بــه پرداخت وجه جهــت خرید تلفن 
همراه کنند، تبلیغات گســترده اشــخاص 
مشهور و معروف بود که سبب ایجاد اعتماد، 

امنیت و رفع شک و تردید شده بود.
وی ادامه داد: لذا بدون تردید اگر این تبلیغ، 
تعریف، تمجید، تأیید و تشــویق بازیگران 
و فوتبالیســتها و چهره های مشــهور نبود، 
بلاتردید تعداد بسیار کمتری از هموطنان 
ما مورد اغفال و فریب و نهایتاً کلاهبرداری 

و مال باختگی واقع می شدند.
ایــن وکیــل متذکــر شــد: از نقطه نظر 
کیفــری چنانچــه اشــخاصی موجبات 
تشــویق و تحریک و ترغیب و تســهیل 
وقوع جرم را فراهم آورند به شــرط آنکه 
با مباشــر اصلی جرم وحدت قطع داشته 
باشــند به عنوان معــاون جــرم مجازات 

خواهند شد.
کوهپایــه زاده گفت: در موضــوع کوروش 
کمپانی چنانچه شــکات یــا مدعی العموم 
بتوانند قصد مجرمانه اشــخاص مشهور را 
ثابت کنند این سلبریتی ها به عنوان معاونت 
در ارتکاب بزه تحت تعقیب قــرار خواهند 
گرفــت اما در صــورت فقدان احــراز قصد 
مشترک با مجرم اصلی، مسئولیت کیفری 

آنها منتفی است.
وی تأکید کرد: اما در بعد مسئولیت حقوقی 
و مدنی براســاس قوانین و مقررات و اصول 
کلی و عمومــات حقوقی و قواعــد فقهی، 
بی تردید تبلیغ کنندگان مســئول جبران 

خسارات وارده اند و باید پاسخگو باشند.
این وکیل دادگســتری ادامــه داد: مطابق 

ماده ۸ قانون مســئولیت مدنی اشــخاصی 
که در اثر تصدیقات یا انشائات مخالف واقع 
به حیثیت و اعتبــار و موقعیت دیگری زیان 
وارد آورند، مسئول جبران خسارت دانسته 
شــده اند همچنین ماده ۷ قانون حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان نیز تبلیغات خلاف 
واقع و اطلاعات نادرســت که موجب فریب 
یا اشتباه مصرف کننده شود را ممنوع اعلام 

کرده است.
کوهپایه زاده گفت: مطابق ماده 2 آیین نامه 
اجرایی همین قانون اســتفاده از اســامی 
عناوین و نشــان افراد و مؤسساتی که دارای 
شهرت هســتند به نحوی که مصرف کننده 
را فریب دهــد از جمله مصادیــق تبلیغات 
خلاف واقع محسوب می شــود اما براساس 
قواعد حقوقی کــه برگرفته از فقه اســت، 
مسئولیت اشخاص تبلیغ کننده قابل طرح 

است.
وی تصریح کرد: از جمله ایــن قواعد قاعده 
حقوقی تلازم سود و زیان است؛ یعنی از آنجا 
که اشــخاص معروف به ازای انجام تبلیغ و 
تأیید کالا و جلب اعتمــاد و جذب خریدار 
از فروشــنده پول دریافــت می کنند باید 
پاســخگوی زیان های احتمالی ناشــی از 

عملشان هم باشند.
این وکیــل دادگســتری گفــت: یعنی 
همان طــور کــه ســود انجــام تبلیغات 
را دریافــت می کننــد باید پاســخگوی 

ضررهای ایجادشده هم باشند، اگر سودی 
می کنند باید خســارت و خطرات ناشی از 
آن را هم بپذیرند؛ این یــک قاعده فقهی 

است.
کوهپایه زاده تأکید کرد: اصل دیگری داریم 
تحت عنوان اصل منع سو ءاستفاده از حق؛ 
همان طور که گفتیم سلبریتی ها حق دارند 
از حق بر شــهرت یا حق بر جلوت استفاده 
کنند و در آگهی ها و تبلیغات شرکت کنند 
و در مقابــل آن هم پول دریافــت کنند اما 
مقابل هر حقی، تکلیف و مســئولیت وجود 
دارد و مطابق اصل 40 قانون اساســی هیچ 
کــس نمی تواند اعمال حق خود را وســیله 

اضرار به غیر قرار دهد.
وی گفت: قاعده مهــم فقهی دیگری هم در 
این خصوص وجود دارد تحت عنوان قاعده 
غرور به معنــای فریفتن به ایــن تعبیر که 
هرگاه فردی ظاهری فراهم آورد که دیگری 
به آن اعتماد کنــد و در نتیجه این اعتماد به 
وی لطمــه ای وارد آید غــرور یعنی فریفته 
شدن محقق شــده اســت و بر مبنای این 
قاعده باید ضرر وارده جبران شود؛ بنابراین 
هرکس شــخصی را به انجام کاری تحریک، 
ترغیب یا تشویق کند ولو اینکه قصد فریب 
نداشــته باشد ضامن اســت و قاعده لاضرر 

همین معنا را ایفاد می کند.
این وکیــل پایه یک دادگســتری گفت: در 
اینجا با توجه به اینکه عقــلا، منطقا و عرفا 

تبلیغات اشخاص مشهور باعث برانگیختن 
اعتمــاد و تشــویق به خرید شــده اســت 
مسئولیت آنها مطرح اســت و باید خسارت 

وارده را جبران کنند. 
در واقــع حمایت از حقــوق مصرف کننده 
و برقــراری نظــم عمومــی و جلوگیری از 
سوءاســتفاده از تبلیغات و کسب سودهای 
کلان در مقابــل تحمیل ضررهــای عمده 
اقتضا دارد  اشخاص مشــهور و چهره های 
تبلیغاتی که موجب فریب و ضرر اشــخاص 
دیگر می شــوند از مصادیق تبلیغات خلاف 
واقع و موجبات ضمان و مســئولیت مدنی 

تلقی می شود.
وی گفت: علاوه بر این، مسئولیت نهادهای 
نظارتی صنفی و دولتی در صــدور مجوز و 
عدم کنترل و نظارت کافی و اهمال و قصور 
در این خصوص مصداق بارز ترک فعل است 
و مســئولیت مدنی این نهادهــا را مطرح 

می کند.
ایــن وکیل افزود: شایســته اســت پلیس 
بخصوص پلیس امنیت اقتصادی در جهت 
شفاف ســازی توضیح دهد که بــا توجه به 
اقدامــات تبلیغاتی وســیع و گســترده از 
ســوی مجرمان و اعلام قیمت غیرواقعی و 
غیرمعمول و غیرمتعارف و کاملا مشــکوک 
گوشــی های آیفون و با توجه به مسئولیت 
پلیس در خصوص رصــد فعالیتهای مذکور 
و جلوگیری و پیشــگیری از وقوع جرم، چه 
اقداماتی در این خصوص قبــل از ارتکاب و 
تحقق بزه و متواری شدن متهم اصلی انجام 

داده است.
کوهپایه زاده در پایان گفــت: با هرگونه 
قصــور و اهمــال و تــرک فعــل در این 
خصوص باید برخورد قاطع قانونی انجام 
شــود؛ اینکه مبالغ قابل توجهی به تاراج 
رود و خیــل کثیری مال باخته شــوند و 
پرونده کثیرالشــاکی دیگــری مفتوح 
شــود و هزینه، وقت و انرژی ســنگینی 
از دســتگاه قضایــی گرفته شــود و آثار 
و تبعات اقتصــادی اجتماعــی امنیتی 
و سیاســی به همراه داشــته باشــد در 
خصوص جرمی که این چنین آشــکارا 
غیرمعمول و در ملا عام ارتکاب یافته است 
درحالی که متهم اصلی به آن ســوی دنیا 
رســیده و خود را از کمند نظمیه و عدلیه 
خارج کرده اســت حتما باید مورد توجه 
مراجع ذی صلاح قانونی و دســتگاه های 

مسئول قرار گیرد.

خریدار  وزیر علــوم، تحقیقات و فناوری 
از تهیــه دســتورالعمل تدویــن و تألیف 
کتاب های درسی با مطالعات تطبیقی ملی 
و فراملی خبر داد و گفت: مدرســان معارف 

خط مقدم دفاع از انقلاب اسلامی هستند.
به نقل از وزارت علوم، محمد علی زلفی گل 
در نشست سراسری اساتید معارف اسلامی 
دانشــگاه ها با قدردانی از نیروهای نظامی و 
انتظامی و تمام کسانی که در لباس خدمت 
جان خود را در ســبد اخلاص گذاشته تا از 
جان و ناموس کشــور دفاع کنند و امنیت و 
آرامش را به ما هدیه دهند، گفت: اســاتید 
معارف اســلامی در صف اول دفاع از انقلاب 
و نظام جمهوری اسلامی هســتند چرا که 
باید پاسخگوی تمامی ابهامات نسل جوان 
و در برخی موارد پاســخگوی کم کاری های 

مسؤولان باشند.
وزیر علوم با اشــاره به تدویــن برنامه های 
وزارت علوم تحقیقات و فناوری کشــور در 
ابتدای تحویل وزارت تصریــح کرد: زمانی 
که برنامه هــای وزارت را تدوین می کردیم 
فرمایشــات مقــام معظم رهبری، ســند 
تحول دولت مردمی ســیزدهم، رستاخیز 
علمی و تلاش برای مدیریت منابع انسانی، 
اقتصــادی، علمی و… را مدنظــر گرفتیم 
و بر اســاس آن برنامه های کوتــاه مدت و 

بلندمدت خود را به رشته تحریر درآوردیم.
زلفــی گل بیان کرد: توجه بــه بهره وری در 

آمــوزش عالی؛ دانشــگاه پیشــرو به جای 
دانشگاه پیرو، تصمیم سازی و تصمیم گیری 
علمی، توجه بــه دانش و تولید اشــتغال از 
طریق پارک های علــم و فناوری و.. مواردی 
بود که در تدوین برنامه هــای وزارت علوم 

تحقیقات و فناوری به آن ها توجه شد.
وی با بیــان اینکه برنامه هــای وزارت علوم 
می بایســت باید به گونه ای باشد که دانش 
آموختــگان ما دانــا و عاقل باشــند اظهار 
کرد: اگر قرار اســت از منابــع داخلی خود 
در پیشــرفت کشــور اســتفاده کنیم باید 
استعدادها را رشد دهیم و جامعه دانا ایجاد 

کنیم.
وزیر علوم با اشاره به زمان بر بودن و پلکانی 
بودن دستیابی و رشــد دانایی گفت: جامعه 
دانا بر اســاس عقل، قانون و علم در بســتر 
فرهنگ ایجاد می شــود و فرهنگ ســالم 
بزرگ ترین ســرمایه هر جامعه محســوب 
می شــود چرا که فرهنگ اندیشه و انگیزه را 

ایجاد می کند.
وی عنــوان کــرد: اولویت هــای مــا در 
برنامه هــای تحویلی به دولــت، مرجعیت 
علمی، دیپلماسی علم و فناوری و نوآوری، 
آموزش و پژوهش و برون داد هدفمند بوده 

است.
زلفی گل با اشــاره به اقدامات انجام شــده 
با هدف دستیابی به توســعه در حوزه علم 
و پژوهــش و کارافرینی گفت؛ تأســیس 

معاونت فناوری و نواوری، تأسیس صندوق 
علــوم تحقیقــات و فنــاوری، راه اندازی 
ســامانه نظام ایده ها و نیازها )نان(، اجرای 
طرح های شاگرد فناورپرور، ارتقا مرجعیت 
دیپلماســی و بهره وری علمــی، طراحی 
نظام ســنجش و انگیزش جدیــد، اجرای 
خاموش آمایش آموزش عالی، از سرگیری 
آموزش حضــوری پس از دوســال کرونا، 
مدیریــت اعتراضات دانشــجویی ۱400، 
تأسیس پژوهشــکده همسان فناوری های 
نوین علــم و صنعــت، طراحــی و اجرای 
جشــنواره بین المللی فنــاوری و نواوری 
خوارزمی، تأسیس پارک بین المللی ایران 
و ده ها برنامه دیگر از برنامه های شــاخص 
اجرا شــده و در حال اجــرای وزارت علوم 

است.
زلفی گل با اشــاره به اینکه در برنامه های 
خود در قســمت آمــوزش به ســه رکن 
یاددهنــده، یادگیرنــده و محتــوا توجه 
کردیم تصریــح کرد: اجرای طــرح امریه 
فنــاوری و کار آفرینی، دســتیار فناوری، 
طرح ملی ترویــج کارآفرینــی، پذیرش 
دانشجوی استادمحور، بورس برگزیدگان 
المپیادها و رتبه های برتر کنکور، بورسیه 
صنعــت، راه انــدازی ســامانه فرهنــگ 
نمــا )فرنما( و ایجــاد کارنامــه فرهنگی، 
حمایت هــای انجمن هــای علمی، طرح 
منش اســتادی )مهارت های ناب شاگرد 

پروری(، جهش علمــی بر مبنای عملکرد، 
طرح پژوهانه ویژه اســاتید، دستورالعمل 
تدویــن و تألیــف کتاب های درســی با 
مطالعات تطبیقی ملی و فراملی، بازنگری 
ســرفصل دروس برای اجرای همایش ها 
و طرح هــای آمــوزش مهارت محــور از 
مهم ترین برنامه های اجرایی در ســه رکن 

یاد شده بوده است.
وی با اشــاره به اینکه وزارت ســعی دارد تا 
برنامه های توسعه ای و تشویقی خود را برای 
اســاتید و دانشــجویان افزایش دهد اظهار 
کرد: افزایش تعداد دانشمندان بین المللی 

یک درصد و دانشــمندان دو درصد گویای 
بازدهی برنامه های اجرا شــده در راستای 
توسعه علم و تشویق اســاتید و دانشجویان 

در سطح وزارت علوم است.
وزیر علوم در پایان به پاســخ به ســوالات 
و ابهامات اســاتید در حوزه هــای مختلف 

وزارت علوم پرداخت.
نشست سراسری مدرسان معارف اسلامی 
دانشگاه های کشور به همت نهاد نمایندگی 
مقام معظم رهبری در دانشــگاه ها با حضور 
بیش از 500 اســتاد معارف کشــور برگزار 

شد.

ونایی ها را متوقف کرد وش پلاسمادرمانی برای کر  وزارت بهداشت ر
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برای فصل چهارم
مریل استریپ در تلویزیون می ماند

بازگشــت مریل اســتریپ برای فصل چهارم ســریال »فقط قتل های 
داخل ساختمان« تایید شد.

 به نقل از هالیوود ریپورتر، مریل استریپ برنده سه جایزه اسکار دوباره 
به ســریال کمدی معمایی جنایی »فقط قتل های داخل ســاختمان« 
برمی گردد تا در کنار اســتیو مارتین، مارتین شــورت و ســلنا گومز 
نقش خود را تکرار کند.فصل چهارم ســریال »فقــط قتل های داخل 

ساختمان« مانند 3 فصل پیشین برای هولو ساخته می شود.
استریپ در این ســریال در نقش لورتا دورکین بازی خواهد کرد. فصل 

سوم با پیشنهاد کاری به لورتا در لس آنجلس پایان یافت.
ســریال کمدی »فقط قتل های داخل ســاختمان« که توسط استیو 
مارتین و جان هافمن ساخته شــده ، تاکنون در 3 فصل روی آنتن رفته 
است. فصل اول این سریال تابســتان 202۱ از طریق هولو نمایش داده 

شد.
»فقط قتل های داخل ساختمان« ماجرایی جنایی دارد و پس از اینکه 
مرگی در یک ســاختمان آپارتمانی رخ می دهد، مستاجران آن چارلز 
)استیو مارتین(، میبل )ســلنا گومز( و اولیور )مارتین شورت(، کشف 
می کنند عاشق ماجراهای جنایی هستند و تصمیم می گیرند خودشان 
فرایند تحقیق را در دســت بگیرند.جزییات داستان فصل 4 مخفی نگه 
داشته شده، گرچه مشخص اســت که این فصل با ســفر 3 شخصیت 

اصلی به لس آنجلس قبل از بازگشت به نیویورک آغاز می شود.
استریپ آخرین بازیگری اســت که حضورش برای فصل 4 تایید شده و 
مولی شانون نیز به تازگی در نقش یک تاجر زن لس آنجلسی به سریال 

پیوسته است.
مارتین، هافمن، شــورت و گومز همگی در کنــار دن فوگلمن و جس 

روزنتال تهیه کنندگان اجرایی سریال هستند.
»فقط قتل های داخل ســاختمان« هــم نزد مخاطبــان و هم در بین 
منتقدان بســیار محبوب اســت و تا به امروز 2۹ نامزدی امی و 4 برد به 

دست آورده و در جوایز امی 2024 نامزد بهترین سریال کمدی بود.

در »باغ کیانوش« همه چیز اندازه است
در »باغ کیانوش« همه چیز اندازه اســت؛ از مزه کم یــاب موز گرفته تا 
مزه پرانی های وسط دلهره، تا ترس، گریه، غم، رشــادت و حتی اندازه 

حضور شهید.
 فیلم »باغ کیانوش« به کارگردانی رضا کشاورزحداد که به عنوان یکی 
از آثار چهل و دومین جشنواره فیلم فجر نمایش درآمد و در بخش نگاه 
نو سیمرغ بلورین بهترین دستاورد هنری را هم از آن خود کرد داستانی 
تخیلی دارد و در زمان جنگ ایران و عراق در یک روستا نزدیک همدان 

اتفاق می افتد.
شب عروسی یکی از اهالی روســتا، یک جنگنده عراقی سقوط می کند 
و خلبان با چتر نجات در باغ کیانوش یکی از اهالی روســتا فرود می آید. 
بچه های روســتا که برای پیدا کردن درخت موز به باغ آمده اند درگیر 
ماجرای فرار خلبان می شــوند. فیلم با منظره یک مرداب زیبا در روستا 
شروع می شود و دستی که از مرداب بیرون مانده و انگشتانش قفل شده 
اســت. بعد مردی را که نمی بینیم دست پســر را می گیرد و پسرک را 
نجات می دهد. زیبایی صحنه شــروع و اینکه چرا انگشت های پسرک 
آن طور قفل شــده و مردی کــه نمی بینیم ما را پای فیلم می نشــاند تا 
داستان را دنبال کنیم. ماجرای انگشتان پسرک که نامش علی است در 

چند سکانس دیگر تکرار می شود ... .

در صحنه ای علی یاد پدرش می افتد که به او گوشزد کرده باید ترسش 
را ندیده بگیرد؛ ایــن کار را می کند و ... . در بخشــی از فیلم داســتان 
مصطفی پدر علــی را از زبان کیانوش می شــنویم. مصطفی اینجا یک 
دیالوگ زیبا دارد: »من که تکلیفم مشخصه. برنمی گردم. تو تکلیفت رو 
مشخص کن کیانوش«.به گزارش مهر- روند منطقی اتفاقات در فیلم، 
اوج گرفتن های درست، بازی خوب به خصوص بازیگران نوجوان، رفت 
و برگشت های به موقع، موسیقی مناســب و به جا باعث شده اند این اثر 
یکی از بهترین های جشنواره امسال فیلم فجر باشــد. البته استفاده از 
انیمیشــن برای نشــان دادن صحنه های جنگ و ترکیب درست آن با 
بقیه فیلم را نیز نباید ندیده بگیریم که همــه این ها مرهون فیلم نامه و 

کارگردانی خوب این اثر است.
تنها نکته منفی که راجع به »باغ کیانوش« به نظر می رســد که آن هم 
کیفیت فیلم برداری در سکانس هایی است که در شب اتفاق می افتد اما 
باید گفت در »باغ کیانوش« همه چیز اندازه اســت؛ از مزه کم یاب موز 
گرفته تا مزه پرانی های وسط دلهره، تا ترس، گریه، غم، رشادت و حتی 

اندازه حضور شهید.

وه بیجیز را فیلم می کند ریدلی اسکات زندگی گر
ریدلی اسکات درحال مذاکره است تا کارگردانی فیلم »بیجیز« را برای 

پارامونت برعهده بگیرد.
ریدلی اســکات که در کنار گراهــام کینگ و مایکل پــراس به عنوان 
تهیه کننده فیلم زندگی گروه بیجیز که فعلا بدون عنوان است، حضور 

دارد، تایید کرده است که کارگردانی آن را هم برعهده می گیرد.
جان لوگان نویســنده فیلم »گلادیاتور« اســکات در ســال 2000، 

فیلمنامه فیلم جدید را خواهد نوشت.
شرکت پارامونت پیکچرز این فیلم را در سراســر جهان توزیع می کند 
و بری گیب، آخرین برادر بازمانده از این گروه موســیقی، تهیه کننده 
اجرایی آن خواهد بــود. موریس و رابین دیگر اعضــای گروه بیجیز در 

سال های 2003 و 20۱2 درگذشتند.
برای بیان زندگی این گروه موســیقی روی پرده بــزرگ راهی طولانی 
طی شده و کنت برانا پیش تر برای کارگردانی یک فیلم بیوگرافی برای 
پارامونت در سال 202۱ آماده شــده بود. جان کارنی در مارس 2022 
به عنوان کارگردان وارد کار شــد، اما به دلیل مشــکلات برنامه ریزی 
از گروه جدا شد و در دســامبر همان سال لورن اســکافاریا کارگردان 

»کلاهبردارها« جایگزین او شد.
داستان ســه برادر سرشــناس گیب به تازگی در مجموعه مستندی با 
عنوان »بیجیز: چطــور می توانی یک قلب شکســته را تبلیغ کنی« در 
سال 2020 تصویر شده است.اسکات به تازگی ساخت »گلادیاتور 2« 
را تمام کرده که پل مسکال و پدرو پاسکال بازیگران آن بودند. این فیلم 
قرار است 22 نوامبر اکران شود. »ناپلئون«، »خانه گوچی« و »آخرین 
دوئل« از دیگر فیلم های اخیر کارگردانی هستند که سازنده فیلم های 
دیگری چون »تلما و لوئیز« و »سقوط شاهین سیاه« است. اسکات 5 بار 
نامزد دریافت جایزه اسکار شده اســت و فیلم »مریخی« او برنده جایزه 
گلدن گلوب بهترین فیلم موزیکال یا کمدی شد.جدیدترین بیوگرافی 
پارامونت در زمینه موســیقی، »باب مارلی: یک عشــق« این هفته در 

سینماها اکران می شود.

قاب

مدیرعامل کانــون پرورش فکری گفت: دنبال نســل 
جدید جوان نویســنده و شــاعر برای تربیت در کانون 
پرورش فکری هســتیم و راه اندازی باشگاه قاف برای 

تربیت این نسل است.
حامد علامتی مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان با اشــاره به راه اندازی باشگاه ادبی و هنری 
قاف گفت: این باشگاه مخفف قله های ادبیات و فرهنگ 
است. در این باشــگاه به تربیت اســتعدادهایی که در 

حوزه هنری و ادبی هستند، می پردازیم.
وی ادامه داد: یکی از وظایــف مرکز آفرینش های ادبی 
کانون پرورش فکری شناسایی و پرورش استعدادهای 
ادبی کودکان و نوجوانان، برنامه ریزی و سرمایه گذاری 
در این بخــش و تولیدات ادبی اســت، در این راســتا 
تاکنون کارگاه هــای ادبی با موضوع نقــد کتاب و … 

برگزار شده است.
مدیرعامل کانون پرورش فکری کــودکان و نوجوانان 
گفت: باشــگاه قاف که به تعبیر مقــام معظم رهبری 
حرکت به ســوی قلــه ادبیــات و فرهنگ اســت، به 
شناسایی و سازماندهی استعدادهای برتر هر استان در 

دو بخش شعر و داستان نویسی می پردازد.
وی افزود: قاف باشــگاه اســتعدادهای ادبی 
برتر کانون پرورش فکری در کشــور است و 
به شناســایی نوجوانان فعــال در این زمینه 

می پردازد.
 از هر اســتان نوجوانان دارای استعدادهای 
برتر حــوزه ادبی که می تواننــد عضو کانون 

هم نباشند، کشف شده و یک باشــگاه ملی با عضویت 
همه آن ها راه اندازی کرده ایم. از هر اســتان یک نفر یا 
دو نفر برگزیده ادبی چه در حوزه شــعر و چه در حوزه 

داستان نویسی عضو این باشگاه شده اند.
علامتی گفــت: این نوجوانــان با حمایــت کانون در 
تهران به مدت 3 ســال در یک پروژه آموزشی، پرورش 
و تربیتی قرار می گیرند و با اســتفاده از اســاتیدی که 
بهترین های ادبی کشور هســتند. آموزش می بینند. 
هر 3 ماه یک بار دوره های آمــوزش حضوری خواهیم 
داشــت و بین این 3 ماهه ها دوره های آموزشی آنلاین 
و کارگاه های نقد و بررســی را خواهیم داشت. در طول 
سال هر چند نوجوان یک اســتاد راهنما دارند که زیر 

نظر آن ها کار می کنند.
وی افــزود: هر دوره آموزشــی قــاف برای 
مدت 3 ســال به طول می انجامد و هر ساله 
دوره جدید آغاز می شــود. اولین دوره ویژه 
شعر چهارشــنبه اول آذر شامل 56 استعداد 
برتر کشور در اســتان گیلان با حضور میلاد 
عرفان پور و سعید بیابانکی افتتاح شد و دوره 

داستان نویسی نیز به زودی آغاز می شود.
مدیرعامل کانون پرورش فکری کــودکان و نوجوانان 
گفت: خروجی این دوره ها تربیت متخصص شعر حوزه 
کودک و نوجوان اســت. ما دنبال نســل جدید جوان 
نویسنده و شــاعر برای تربیت در کانون پرورش فکری 
هســتیم و قاف حرکت جدید کانون بــرای تربیت این 

نسل است.
علامتی گفــت: با توجه بــه تعداد اســتعدادهایی که 
تاکنون به دلایل مختلف روی آن ها ســرمایه گذاری 
نشــده، برای هر گروه پنج نفره ای که در باشــگاه قاف 
حضور دارد یک مشــاور از بزرگترین شاعران ایران در 
نظر گرفته شده اســت، مصطفی رحماندوست و میلاد 

عرفان پور مثالی از راهبرهایی هستند که روی سرعت 
پیشرفت، نوع نگارش و تکالیف ادبی شرکت کنندگان 

نظارت دارند.
وی افزود: کانون پرورش فکری کــودکان و نوجوانان 
در ســه بخش فرهنگی، هنری و ادبی در هزار و چهل 
مرکز کانون پرورش فکری ارائه خدمات دارد. برگزاری 
دوره ها و کارگاه های نویســندگی خلاق و آشنا کردن 
بچه ها با نوشــتن و مباحث ادبی در دستور کار باشگاه 

قاف است. 
همچنین شرکت کنندگان در قالب انجمن های ادبی 
در بخش شعر و داســتان فعالیت می کنند. تا کنون 56 
نفر نوجوان به عنوان استعداد برتر از هر استان برگزیده 

شده اند.
مدیرعامل کانون پرورش فکری کــودکان و نوجوانان 
با اشــاره به افزایش تعداد محصولات شــخصیت های 
پویانمایــی بچــه زرنگ گفــت: هدف گــذاری مان 
400 محصول از شــخصیت های ایــن پویانمایی بوده 
و تا کنون 20 محصــول تولید و در اختیــار کودکان و 

نوجوانان قرار گرفته است.

 بازیگر ســینما و تلویزیون معتقد است نگاه مخاطبان 
ســینما و تلویزیون به ویــژه ســریال های تلویزیونی 
نسبت به دهه های ۷0 و ۸0 تخصصی تر شده  و اثر خوب 

و بد و فاخر را به راحتی تشخیص می دهند.
ســامان صفاری بازیگر مجموعه های تلویزیونی چون 
دلدادگان)منوچهر هــادی ۱3۹۷( و خانه امن )احمد 
معظمی ۱3۹۹( ، اظهار داشــت: مخاطبان ما چون با 
اینترنت ســر و کار دارند و تمام مولفه های خوب بودن 
کارها و سریال های مشهور جهان را دیده اند، با توجه به 
این مولفه ها، سریال های تلویزیونی را مورد علاقه خود 

را انتخاب و مشاهده می کنند.

وی به هوشمندی ســواد سینمایی مخاطب 
ایمان دارم و معتقدم، مخاطب امروز سینما 
و تلویزیون با مخاطــب چنددهه قبل خیلی 
متفاوت شده اســت، نگاه و تحلیل مخاطبان 
به ویژه ســریال های تلویزیونی نســبت به 
دهه های ۷0 و ۸0 عمیق تــر و تخصصی تر 
شده  اســت، به راحتی اثر خوب و بد و فاخر را 

تشخیص می دهد.
بازیگر فیلم ســینمایی شــیار ۱43 )محمدحســین 
قاسمی ۱3۹3( به نقش خود در سریال پلیسی، جنایی 
و معمایی ناریا به کارگردانی جواد افشــار اشاره کرد و 

گفت: کارهایی که جنایی پلیسی و معمایی 
طرفداران بیشتری نسبت به سایر گونه های 
ســینمایی در جهان دارند، این ســریال از 
آنجایی که تنــوع گونه ای اعم از عاشــقانه، 
جنایی، اکشن، داســتانی و قصه های کوتاه 
دارد، می توانــد مورد توجــه و علاقه مندی 

مخاطبان قرار می گیرد.
صفاری گفت: به نظــرم ناریا از آنجایی کــه با بیننده 
ارتباط برقرار می کند کارهای موفقــی خواهد بود، از 
 Twenty(24 نمونه این قبیل کارها می توان به سریال
 True( و ترو دتکتیو ) Homeland(هوم لند ،)Four

Detective - کارآگاه حقیقی( اشــاره کرد و ژانر ناریا 
نزدیک بــه گونه کارآگاهــی واقعی اســت، این قبیل 
کارهای پلیســی، جنایی، معمایی و اکشــن در شبکه 
معتبر پخش فیلم مخاطبان زیادی دارد، فکر کنم این 

سریال هم مخاطب خود را پیدا کند.
صفاری اظهــار داشــت: از آنجایــی کــه در ناریا، با 
شــخصیت های بســیاری بازی دارم و با هــر کدام به 
شیوه ای متفاوت باید برخورد کنم، من را با چالش های 
بزرگی مواجه کرده اســت. این ســریال گره دارد و از 
آنجایی که مخاطبان دنبال گره ها هســتند، پربیننده 

خواهد بود.

کانون

چهره

خریــدار  وزیــر فرهنــگ و ارشــاد 
اســلامی دربــاره اقدامات ایــن وزارتخانه 
برای بزرگداشــت اقــدام »ناو گــروه ۸6« 
توضیحاتــی ارائه کــرد و گفت: ســازمان 
ســینمایی بــه زودی بــا تکمیــل فرایند 
پیش تولید، کار ســاخت فیلم ســینمایی 
فاخری را برای این حماســه بــزرگ آغاز 
خواهد کــرد و علاوه بر آن دوســتان حوزه 
موسیقی هم ســمفونی ویژه این حماسه را 

در سالگرد این اتفاق اجرا خواهند کرد.
محمدمهــدی اســماعیلی در همایــش 
ملی تبیین ابعاد و دســتاوردهای ناوگروه 
۸6 نداجا که برگزار شــد، بــا تبریک اعیاد 
شــعبانیه، گفت: افتخاری که ناو گروه ۸6 
برای ایران آفرید به گونه ای اســت که باید 
برای بزرگداشت آن ده ها جلسه در سطوح 
مختلف برگزار شــود. ابعــاد نظامی و فنی 
این حماسه توســط متخصصان امر واکاوی 
می شــود، بنده از اثنای این اقدام در جریان 
آن قرار گرفتــم و بر همین اســاس تلاش 
کردیم با دوستان رســانه ای، کارگروهی را 

برای ثبت این اقدام تشکیل دهیم.
او تاکید کرد: در شــورای فرهنگ عمومی 
کشــور هم این روز را ثبــت و تلاش کردیم 
این اتفاق مهــم را وارد زندگی روزمره همه 
ایرانیان کنیم کــه با تــلاش همکارانم در 

کمترین زمان این اتفاق رخ داد.
وزیر فرهنگ گفت: خیلــی از موارد به دلیل 
فرایند طولانــی این  کار )ثبــت در تقویم( 
ســال ها پس از وقوع عملی شد، اما به دلیل 
اهمیت موضوع، بلافاصله این کار در وزارت 

فرهنگ بررسی و انجام شد.
وی تصریح کرد: این اقدام به عنوان مولفه ای 
اقتدارآفرین موجب ایجاد فضای نشــاط و 
امیدواری در کشور شــد؛ باید توجه داشت 
این حرکت زمانی رخ می دهد که دشمن به 
دنبال پشیمان سازی و ندامت از گذشته ی 
افتخار آفرین و ناامید کردن مردم نســبت 
به آینده  غرور آفرین ایران اســت؛ به همین 
دلیل در چنین فضایــی اقداماتی نظیر کار 
بــزرگ ناوگــروه ۸6 جلوه بیشــتری پیدا 

می کند.

وی افــزود: ملت ایران ریشــه های تاریخی 
چند هــزار ســاله دارد که برخــلاف همه 
توانایی هایش در 200 سال اخیر در مواجهه 
با غرب تحقیر شــده بود و فعل خواستن را 
نمی توانســت صرف کند و در همه حوزه ها 
به تمدن مغرب زمین نگاهی از پایین به بالا 

داشت.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی، تصریح 
کرد: فرزندان ایرانــی در حوزه فعالیت های 
نظامــی در دوره رژیــم گذشــته تحقیــر 
می شــدند؛ نزدیک به 60 هزار مستشــار 

آمریکایی همه حــوزه نظامی ایــران را در 
اختیار گرفتــه بودند و فرزنــدان ایرانی را 
حداکثر در مناصب پایین قــرار می دادند و 

نگاهی تحقیرآمیز به آنها داشتند.
اسماعیلی ادامه داد: انقلاب اسلامی فضای 
نوینــی پدیــد آورد تا جایی کــه در بخش 
نظامی فرزندان ایران هشــت سال با دست 
خالی در برابر همه اســتکبار ایستادند. این 
اتفاق در حالی رخ می داد که دشــمن بعثی 
از همه امکانات و تجهیــزات برخوردار بود؛ 
از سلاح مرگبار شــیمیایی )که قدرت های 

اروپایــی در اختیــار آنان قــرار می دادند( 
گرفته تا ابزارآلات جاسوسی پیشرفته.

وزیر فرهنــگ تصریح کرد: ولــی با همین 
دستان خالی برای اولین بار در دو سده اخیر 
جنگی رخ داد که یک وجــب از خاک ایران 
کم نشــد و مســیر افتخارآفرینی آنچنان 
ادامه پیدا کرد که امروز در زمینه ســاخت 
تجهیزات نظامی جزء کشــورهای انگشت 

شمار در حوزه فناوری های نوین هستیم.
وی با اشــاره به قدرت موشــکی و پهپادی 
ایران، افزود: امروز بــه  قدرت برتری تبدیل 
شده ایم که بســیاری از قدرت های سنتی 
و امــروز دنیا محتــاج تعامــلات نظامی و 
دفاعــی بــا ایران هســتند.عضو شــورای 
عالی انقــلاب فرهنگی، افــزود: عده ای به 
ما اتهام می زنند به کشــورهای دیگر سلاح 
پیشــرفته می فروشــیم این در حالی است 
که شرکت های اسلحه ســازی آنها با ایجاد 

جنگ به حیات خود ادامه می دهند.
وزیر فرهنگ گفــت: قدرت نظامــی ما به 
حدی رسیده که فضای رســانه ای دنیا را بر 
سر چنین موضوعاتی حســاس می کنند، 
این اقتــدار را انقلاب اســلامی ایجاد کرده 
است و تغییر فضای فرهنگی و فکری کشور 
بر اســاس »ما می توانیــم« چنین نتایجی 

داشته است.
بنابر اعلام روابــط عمومی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســلامی وی در پایان، افزود: اقدامی 
کــه ناوگــروه ۸6 انجــام داد از نمونه این 
اتفاقات است که برگ زرینی به کتاب قطور 

جمهوری اسلامی ایران اضافه کرد.

راه اندازی باشگاه قاف برای تربیت نسل جدید نویسنده و شاعر کشور

 صفاری: نگاه مخاطب تخصصی تر شده  است

۱۷ نشست تخصصی غرفه غزه در نمایشگاه رسانه های ایران
خریدار   غرفه غزه در بخــش بین الملل 
بیســت وچهارمین نمایشــگاه رسانه های 
ایــران، ۱۷ نشســت تخصصی در ســالن 
»بشــارت صبح کانون رســانه های حامی 

غزه« برگزار می کند.
به گزارش بیســت و چهارمین نمایشــگاه 
رســانه های ایران، بخــش بین الملل این 
دوره از نمایشگاه با بخش ویژه ای برای غزه 
میزبان ۱2 رســانه  فعال در حوزه مقاومت 
است و بخشــی را تحت عنوان »غرفه غزه« 
برپا می کند.»غرفه غزه« برای آگاهسازی و 
تبیین جنایات رژیم صهیونیســتی فعالیت 
می کند و در روز نخست برگزاری نمایشگاه 
یکشــنبه 2۹ بهمن ماه در ســالن بشارت 
صبح چهار نشســت »نقش مقاومت لبنان 
در نبرد غزه« ســاعت ۱0:44 تــا ۱۱:44، 
»بررســی روند یــک ســقوط از ۱۹4۸ تا 
2023« ساعت ۱5، »همکاری  بین المللی 
میان رسانه های دنیا« ســاعت ۱6 و »تاثیر 
رســانه های مقاومــت در تاب آوریهــای 
اجتماعی و جامعه مقاومت« ساعت ۱6:30 

تا ۱۸ برگزار می شود.
دوشــنبه 30 بهمــن و در دومیــن روز از 

برگزاری نمایشــگاه پنج نشست در »غرفه 
غزه« برگزار می شــود که شــامل نشست 
بررســی »اخبــار جعلی« در ســاعت ۱۱، 
نشســت »اســتمرار اعتراضــات جهانی 
علیــه جنایتهای رژیم صهیونیســتی« در 
ســاعت ۱4:30 الی ۱6، نشســت »طوفان 
الاقصی؛ چالش هــای اثرگــذاری و مقابله 
با جنگ رسانه ها« در ســاعت ۱5، نشست 
»بهره بــرداری حداکثــری ظرفیت هــای 
رســانه ای و تکنیک های نوین در حمایت 
از مقاومت« ســاعت ۱6:30 تا ۱۸ و نشست 
»نظم نوین جهانی و جایــگاه ایران در آن« 

در ساعت ۱۷ برگزار می شود.
همچنین در روز سه شــنبه اول اسفند و در 
ســومین روز از برگزاری نمایشگاه »غرفه 
غــزه« با برگــزاری چهار نشســت میزبان 
فعالان رســانه و اخبار مقاومت به این قرار 
است: نشســت بررســی »درباره تحولات 
فلسطین با حضور شخصیت های برجسته 
جبهه مقاومت« در ســاعت ۱0، نشســت 
»شیوه های اقناع در رسانه« در ساعت ۱5، 
نشست »معرفی شبکه، ســاختار شبکه و 
سیاست های آن؛ استفاده از تکنولوژی های 

روز در رســانه« در ســاعت ۱5 و نشســت 
»اقتصاد عکاسی مطبوعاتی در رسانه های 
بین الملل« ساعت ۱6 تا ۱۸ برگزار می شود.

»غرفه غزه« روز پایانی برگزاری نمایشــگاه 
رســانه های ایران چهارشــنبه 2 اسفند با 
برگزاری چهار نشســت به فعالیت خود به 
این شــرح ادامه می دهد: نشســت »تاثیر 
هجوم علیه غزه بــر افکار عمومــی اروپا از 
روایت تا واقعیت« در ســاعت ۱0، نشست 
»خبرنــگاری در زمان جنگ« در ســاعت 
۱۱ نشســت »اخــلاق رســانه ای در نبرد 
غزه« ساعت ۱5 و نشست »کاربرد عکاسی 

خبری در جهــان معاصر« در ســاعت ۱6 
برگزار می شود.نمایشگاه رسانه های ایران با 
رویکرد جدید توسط معاونت امور رسانه ای 
و تبلیغات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از 
2۹ بهمن لغایت دوم اســفند در مصلی امام 

خمینی )ره( برگزار می شود.
بیســت وچهارمین نمایشــگاه رسانه های 
ایران بــا ایجاد بخــش کــودک و نوجوان 
فرصت مناســبی برای حضور دانش آموزان 
فراهم کرده تا ضمن با آشــنایی با تولیدات 
رســانه ای؛ مهارت هــای تولیــد محتوا را 
بیاموزند. مدارس می تواننــد در این چهار 
روز دانش آموزان را به نمایشــگاه بیاورند تا 
از کارگاه های آموزشــی و نشست های ویژه 
اســتفاده کنند.در این دوره از نمایشگاه با 
بخش ویژه کودک و نوجوان فرصت مناسب 
تعاملی و آموزشی برای مخاطبان و کودک 
و نوجوان و والدین و مســئولان آموزشی از 
مدارس فراهم شده تا ضمن بازدید از بخش 
کودک و نوجوان با اصول ســواد رسانه برای 

این گروه از جامعه آشنا شوند.
بخش ویژه کودک و نوجوان بــا برگزاری و 
تدارک بخش های ویژه آمــوزش تولیدات 

رسانه ای از جمله عکاســی، تصویربرداری، 
متحرک سازی و ســاخت پادکست را برای 

کودکان و نوجوانان فراهم کرده است.
اجرای نمایش های خــلاق ویژه کودکان از 
بخش های جذاب بخش کــودک و نوجوان 
نمایشگاه است که در قالب نمایش مفاهیم 
رســانه ای را بهتر خواهند آموخت و در کنار 
آن در بخش رویــداد والدیــن می توانند با 
اصول اســتانداردهای مرتبط با رســانه ای 
دیداری و شــنیداری کودک از جمله فیلم، 

کتاب و ... آشنا شوند.
بخش کودک و نوجوان نمایشــگاه فرصت 
مناسبی اســت تا متولیان فرهنگی مدارس 
دانش آموزان را برای بازدیــد به این بخش 
بیاورند و در راســتای شــکل گیری ایده ها 
و آموزش های رســانه ای فرصت تولیدات 
خــلاق دانش آموزان در مــدارس را پس از 

نمایشگاه نیز فراهم کرده و توسعه دهند.
نمایشگاه رسانه های ایران با رویکرد جدید 
توســط معاونت امور رســانه ای و تبلیغات 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از 2۹ بهمن 
تا دوم اســفند در مصلای امام خمینی )ره( 

برگزار می شود.
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میدان

استقلال بهترین تیم لیگ در نیمه دوم است.
پس از آنکه بازی اســتقلال برابر صنعت نفت در نیمه 

اول گره خورد. 
این تیم در ابتدای نیمه دوم موفق به گلزنی شد و با این 
گل 3 امتیاز بازی را کسب کرد. این اولین باری نیست 
که در نیمــه دوم دیدارهای اســتقلال چنین اتفاقی 
می افتد و ایــن تیم متخصص پیــروزی در این نیمه از 

بازی است.

دو چهره متفاوت استقلال
هر چقدر اســتقلال در نیمه دوم قوی و غیرقابل مهار 
نشــان داده در نیمه اول نســبتاً کم خطر بوده اســت. 
اســتقلال هنوز در ۱5 دقیقه ابتدایی طعــم گلزنی را 
نچشیده است. اســتقلال در نیمه اول به 5 پیروزی ۹ 
تساوی و 2 شکست دست یافته اســت و در رده پنجم 
جدول نیمه اول جای دارد. پرســپولیس با 30 امتیاز 
بهترین تیم نیمه اول اســت ولی برخلاف استقلال در 

نیمه دوم نتوانسته از برتری خود محافظت کند.

آبی پوشان بی رقیب در نیمه دوم
اســتقلال موقعیت مســتحکم خود در صدر جدول را 
مدیون عملکرد تحســین برانگیز در نیمه دوم اســت. 
این تیم در نیمه دوم ۹ پیروزی، 6 تســاوی و یک باخت 
داشــته و با 33 امتیــاز بهترین تیم جــدول نیمه دوم 
بازیهای لیگ اســت. این تیم در ۱2 بازی در نیمه دوم 

دروازه خود را بسته نگه داشــته است. اوج کار استقلال 
از دقیقه 60 تا ۷5 اســت که ۸ گل زده که هیچ تیمی در 
هیچ مقطع ۱5 دقیقه ای از بازی، ایــن میزان گل نزده 
است. پس از اســتقلال، تراکتور و ملوان با 30 امتیاز در 
جایگاه دوم و سوم لیگ اســت. در کنار استقلال، از آمار 
خوب گل گهر هم نباید غافل شد. این تیم تنها تیم لیگ 
است که در نیمه دوم شکست نخورده است ولی گل گهر 

به اندازه استقلال موفق به کسب امتیاز نشده است.

استقلال

خریدار  یــک متخصص روانشناســی 
ورزشــی معتقد اســت که مدیریت نشدن 
رفتارها، ســطح انگیختگی و اضطراب کادر 
فنی و بازیکنــان تیم  ملی فوتبــال در جام 
ملت های آســیا باعث شــد که ایران نتواند 
عملکردی باثبات در همــه بازی هایش در 

این رقابت ها داشته باشد.
 تصور تقابل با ژاپن در فینال جام ملت های 
آسیا باعث شــد که پس از پیروزی تیم ملی 
مقابل ســامورایی ها در مرحله یک چهارم 
نهایی ایــن رقابت ها با نمایشــی کم نقص، 
اغلب اهالی فوتبال به پایان طلسم 4۹ ساله 
نرسیدن به بام آســیا امیدوار شوند اما تمام 
این رویابافی ها در مرحله نیمــه نهایی و با 

شکست 3 بر 2 مقابل قطر از بین رفت.
در روزهــای اخیــر اظهــارات مختلفی از 
ســوی کارشناســان و اعضــای کادر فنی 
تیم ملی درباره عملکرد فنــی ایران در جام 
ملت های آســیا صورت گرفت اما یک جنبه 
از عملکــرد تیم ملی نادیده گرفت شــد که 
جنبه روانشناســی اســت. در همین رابطه 
ایسنا به ســراغ محمد کاظم واعظ موسوی، 
متخصص روانشناسی ورزشی و رئیس مرکز 
روانشناسی ورزشــی کمیته ملی المپیک 
رفت تا عملکرد تیم ملی را از این جنبه مورد 

بررسی قرار دهد.
در ادامه این گفت وگو را می خوانید:

ورزشــکاران وقتی از کشور برای شرکت در 
تورنمنت خارج می شــوند، بسیار نسبت به 
آن چیزی که در اطرافشان رخ می دهد مثلا 
به صحبت های گفته شــده در نشست های 
خبری، حســاس می شــوند. فدراســیون  
می تواند یک مشــاور مدیریت رفتار داشته 
باشد که کادر مربی گری بداند بهتر است در 
یک مصاحبه به چه چیزی اشــاره کند و به 

چه چیزی  نکند.

  تیم ملی ایــران با وجود نمایش های 
خوبی که در جام ملت های آسیا داشت 
اما نتوانست عملکردی باثبات داشته 
باشــد و مقابل تیم هایی که به نسبت 
ضعیف تر تصور می شــدند، به مشکل 
برخورد. در همان کوران مسابقات به 
نداشتن تمرکز اعضای تیم ملی اشاره 
شد اما می خواهیم نظر شما، به عنوان 
یــک متخصص در امر روانشناســی 
را جویا شــویم. آیا چنیــن موردی 
به چشم شــما آمد؟ اگر این مشکل 
وجود داشت، چه کسی باید آن را حل 

می کرد؟
اینکــه حــدود 4۹ ســال اســت کــه ما 
نتوانسته ایم در جام ملت های آسیا سرافراز 
باشــیم، احتمالا بی دلیل نیست. این یعنی 
حداقل یکی از مســیرهای موفقیت را طی 
نکرده ایم. هر چنــد در خیلــی از جنبه ها 
پیشــرفت داشــتیم. فراز و فرود عملکرد 
تیم ملی و مشــاهده رفتار کادر و بازیکنان 
هنگام بــازی به یک واقعیت کاملا آشــکار 
گواهی می دهد. اینکه به طور کلی هیجانات 
کنترل نمی شــود. وقتی ما یک بــازی را با 
انــرژی کامل بازی می کنیــم و یک بازی از 

هم گســیخته هستیم، نشــان می دهد که 
نتوانســته ایم هیجانات را کنتــرل کنیم. 
وقتی می گوییم روانشناسی برای موفقیت 
ورزشــکاران ما لازم اســت، فورا به ســراغ 
بیماری روانی و گیر و گرفتــاری نرویم و به 
مردم انگ نزنیم. روانشناسی شیوه مدیریت 
۹0 دقیقه بازی است. وقتی یک فوتبالیست 
از رختکــن به داخل زمین مــی رود تا بازی 
کنــد، روانش را در رختکن جــا نمی گذارد 
بلکه با خودش به داخل زمیــن می برد. آن 
روان تحت تاثیر عوامــل متعددی از جمله 
رفتــار کادر روی نیمکــت و کنــار زمین، 
رفتار تماشــاگران، توقعات رسانه ها و سایر 
مطالبات ملی و میهنــی و خیلی چیزهای 
دیگــر اســت. حتــی توقعات شــخصی و 
انتظارات فردی و مســائل مادی تاثیرگذار 

است.
چطور باید این موضــوع را کنترل کرد؟ ما 
مشاور مالی داریم، مشــاور تدارکات داریم 
و اگر یک مشــاور هم در بحث روانشناسی 
باشد، اشــکالی ندارد. ورزشــکاران وقتی 
از کشــور برای شــرکت در تورنمنت خارج 
می شــوند، با توجه به تجربه ام می گویم که 
بسیار نسبت به آن چیزی که در اطرافشان 
رخ می دهد، حســاس می شــوند. مثلا به 
صحبت هایــی که در نشســت های خبری 
گفته می شــود، به اطوار مصاحبه شونده ها 
و لحن گفتار افراد حاضر در نشســت خبری 
حساس هستند. اینکه آیا درباره یک آینده 
درخشان صحبت می شود یا درباره دشواری 
تمرینات صحبت می شود یا درباره گذشته 
دردناک صحبت می شــود؟ ما نیــاز داریم 
که فدراســیون فوتبال و باقی فدراسیون ها 
در کنار تمام اقداماتی که برای ســرافرازی 
تیم های ملی انجام می دهند، یک مشــاور 
مدیریت رفتار هم داشــته باشــند که کادر 
مربی گری بداند بهتر است در یک مصاحبه 
به چه چیزی اشاره کند و به چه چیزی نکند. 
آیا باید به پیروزی در بازی امید داده شود یا 
باید صرفا به در پیش داشتن یک بازی خوب 
امید داده شود یا اینکه اصلا چیزی نگوییم و 

راجع به آمادگی بازیکنانمان صحبت کنیم. 
این یک جنبه است.

جنبــه دیگر این اســت که ما بایــد بدانیم 
رفتار ما کنار زمین در صورتی که سنجیده 
نباشــد، ممکن اســت روی ورزشکارانمان 
تاثیر بگذارد. هنگامی که پشــت ســر هم 
خطا می کنیم یا پاس هایمان و شــوت های 
بی دقت می شــود، نشــان می دهد که آن 
حدی از کنترل که متکی بر سطح مناسبی 
از انگیختگی و ســطح هیجان است، در ما 
وجــود ندارد. من بــه عنــوان رئیس مرکز 
روانشناســی کمیته ملی المپیک پیشنهاد 
می کنــم که فدراســیون فوتبــال در کنار 
ســایر اقداماتش به این موضــوع هم فکر 
کند که چگونه می شــود رفتار ورزشکاران 
را در تورنمنت های حساس مدیریت کرد؟ 
وقتی مدیریت رفتار به درستی انجام شود، 
ورزشکاران ما می توانند مهارت هایی را که 

بلد هستند به خوبی نشان دهند.
گمان می کنم بخشــی از عملکرد بد بدون 
تمرکز مــا مقابل قطر به دلیــل ناتوانی تیم 
در کنتــرل ســطح انگیختگی بــه خاطر 
حساســیتی بوده که در این بــازی وجود 
داشته اســت. بنابراین من خیلی به اشباع 
شــدن آن ها به خاطر پیروزی مقابل ژاپن 

اعتقادی ندارم.

  بــه تاثیــر اظهــارات مربیان در 
کردید.  اشــاره  خبری  نشست های 
اغلب مربیان در نشســت های خبری 
جام ملت های آســیا به لزوم همدلی 
و حمایت هــواداران تاکید می کردند 
و صحبتــی راجع به حواشــی فعلی 
و گذشــته خودشــان و تیم هایشان 
نمی کردند. با این حال در نشست های 
خبری امیر قلعه نویی بارها اتفاق افتاد 
که صحبــت از اتفاقاتی کــه در جام 
ملت های 2007 برایش افتاده، شــد. 
آیا وقتی یک بازیکــن چنین رفتاری 
از مربی اش می بیند، تمرکزش از بین 
نمی رود؟ این ســوال را از این جهت 

مطرح می کنیم کــه بازیکن در چنین 
مواردی شاهد بیان شدن انگیزه های 
شخصی مربی اش اســت نه انگیزه و 

اهداف تیمی.
ای کاش من مصاحبه هــای آقای قلعه نویی 
را کامل گوش کرده بودم تا بتوانم به درستی 
راجع بــه آن نظــر بدهم. حتما ســرمربی 
تیم ملی دلایلی برای عنــوان کردن چنین 
مواردی در نشســت های خبری داشته ولی 
ما باید به اثــرات صحبت هایمان فکر کنیم. 
به نظر می رســد باید در مصاحبه های قبل 
از بــازی، تاکید مــا روی جهت دهی انرژی 
ورزشــکاران بــرای آن بازی باشــد و هیچ 
چیزی غیر از آن نگوییــم. لزومی ندارد که 
ما تحلیلــی از رویدادهای گذشــته بکنیم 
چون اگر قرار باشــد چنین رویه ای داشته 
باشــیم، در تورنمنت های بعــدی هم باید 
راجع بــه تورنمنتی که در حــال حاضر در 
آن حضور داریــم، صحبت کنیــم. ما باید 
انــرژی ورزشــکارانمان را به ســوی یک 
بازی منســجم تر هدایت کنیــم. اینکه چه 
چیزهایــی باید در این راســتا گفته شــود 
بستگی به آمادگی تیم ها دارد که تیم مشاور 

سرمربی محترم باید این کار را بکند.

  بازی بــا ژاپن هم بــرای کادر فنی 
تیم ملی و هــم برای ملی پوشــان 
انگیزهای زیادی به همراه داشت چرا 
که کادر فنی برای تثبیت حضورش در 
تیم ملی نیاز به برد مقابل ژاپن داشت 
و برای بازیکنان هم زخــم باخت به 
این تیم در جــام ملت های 2019 هنوز 
تازگی داشــت. این انگیزه بالا باعث 
شــد که ایران در بازی با ژاپن با تمام 
تمرکز وارد میدان شــود و نمایشی 
کم نظیر در ســال های اخیــر از خود 
نشان دهد. با این حال پس از شکست 
مقابل قطر این فرضیه به وجود آمد که 
اعضای تیم ملی پــس از پیروزی برابر 
ژاپن اشباع شــده اند و به همین دلیل 
در بازی با قطر تمرکز کافی نداشــتند 

و نتوانســتند موقعیت هایشان را گل 
کنند و اشتباهات دفاعی باعث شد که 
در نهایت به میزبان ببازیم و به فینال 
نرسیم. به نظر شما این فرضیه درست 

است؟
فدراســیون فوتبال از همین امروز می تواند 
یک گروه مشــاوره بــرای مدیریــت رفتار 
مربیان و ورزشــکاران ایجاد کند. برخی از 
باشــگاه های داخلی خودمــان هم چنین 
مشــاورانی دارند. گوش کنیــد و اگر میل 
نداشتید، استفاده نکنید اما این یک اولویت 

است.
این را باید از بازیکنان بپرســید ولی وقتی 
مــن و شــما می دانیم کــه خطرناک ترین 
تیم در یــک تورنمنت، میزبان اســت و آن 
هــم میزبانی کــه ســرمایه گذاری زیادی 
کرده، حتما ورزشــکاران ما هم این موضوع 
را می دانســتند. گمان می کنم بخشــی از 
ناتوانی تیم در کنترل ســطح انگیختگی به 
خاطر حساســیتی بوده که در بازی با قطر 
وجود داشته اســت. بنابراین من خیلی به 
اشــباع فکر نمی کنم ولی تاکید می کنم که 
باید ســطح انگیختگی و اضطراب را از ابتدا 
بیاموزیم. خیلی از ورزشــکاران ما به خوبی 
می دانند کــه چگونه می توانند خودشــان 
را مدیریــت کنند ولی وقتــی در جمع قرار 
می گیرند تحــت تاثیر هیجانــات دیگران 
هســتند. این را باید بیاموزند. کار ســختی 
هم نیســت چرا کــه قهرمانان مــا افرادی 
باهوش، فرهیخته و تحصیل کرده هســتند 

و می توانند به سرعت یاد بگیرند.

  با توجه به در پیــش بودن انتخابی 
جام جهانی 202۶، جام جهانی 202۶ و 
همچنین جام ملت های 2027، راهکار 
پیشنهادی شما برای رسیدگی به این 
جنبــه از یک تیم فوتبال چیســت؟ 
فدراســیون فوتبال چه کار می تواند 

بکند؟
فدراســیون ما همه گونه مشــاور دارد ولی 
مشــاور مدیریت رفتارش کیست؟ این کار 
شاید با یک نفر هم درست نشود. فدراسیون 
فوتبال از همین امــروز می تواند یک گروه 
مشــاوره برای مدیریــت رفتــار مربیان و 
ورزشــکاران ایجاد کند. وقتی باشگاه های 
بزرگ مشــاور دارند چرا ما نداشته باشیم؟ 
من این صحبت هــا را در شــرایطی عنوان 
می کنم کــه برخی از باشــگاه های داخلی 
خودمان هم چنین مشاورانی دارند. عجیب 
است که فدراسیون فوتبال تا به حال چنین 
اولویتی نداشــته اســت. این یک اولویت 
است. لزومی نیست که از نتایج این مشاوره 
استفاده کند ولی نمی توان حرف حساب را 
گوش نکرد. گوش کنید و اگر میل نداشتید، 
استفاده نکنید. در نتیجه لازم است در کنار 
تمام کمیته هایی که در فدراسیون فوتبال 
هســت، یک کمیته مهارت هــای ذهنی و 
مدیریت رفتار هم در فدراسیون ایجاد شود.

  پس این نیاز را شما می بینید؟
حتما همینطور است.

تیم نکونام بی رقیب در نیمه مربیان

خطر بزرگی که پرسپولیسی ها را تهدید می کند

 سکونشینی در انتظار کنعانی زادگان!
خریدار  در صــورت محرومیت احتمالی 
محمدحسین کنعانی زادگان، اوسمار ویرا 
برای چینش ترکیب خــط دفاعی تیمش 

دچار چالش بزرگی خواهد شد.
پرسپولیس در آغاز نیم فصل دوم شکستی 
غیرمنتظــره را برابــر آلومینیــوم اراک 
متحمل شد؛ آن هم در اولین تجربه رسمی 
اوسمار ویرا در قامت سرمربی پرسپولیس. 
نخستین شکست پرسپولیس در نیم فصل 
دوم با هدایت ویرا در حالــی رقم خورد که 
خروج اشتباه علیرضا بیرانوند در مسیر ثبت 

گل برتری اراکی ها تاثیرگذار بود.
 البته بعد از پایان مســابقه، بر شمار حواشی 
مســابقه افــزوده شــد؛ به طوری کــه در 
هنگام خــروج کاروان تیم پرســپولیس از 
ورزشگاه امام خمینی اراک، درگیری میان 
محمدحســین کنعانی زادگان و هواداران 

آلومینیوم شکل گرفت.
کنعانــی زادگان در واکنــش بــه شــعار 

هواداران، از اتوبوس پرسپولیس خارج شد 
و به سمت آن ها حمله ور شــد که این اقدام 
جنجالی او با واکنش هــای مختلفی همراه 

بود. 
روز گذشته کمیته انضباطی ابلاغیه ای علیه 
مدافع سرخ پوشان صادر کرد که در آن آمده 
بود: »از سوی محمدحسین کنعانی زادگان، 
بازیکن تیم پرسپولیس مبنی بر بدرفتاری 
با هواداران تیم آلومینیــوم اراک در دیدار 
روز پنجشــنبه 26 بهمن، بــه وی ابلاغ می 
شود دفاعیات کتبی اش را ظرف مهلت 4۸ 

ساعت به کمیته انضباطی ارسال کند«.
دردسر بزرگی که در انتظار ویرا است!

مســئولان کمیته انضباطی چشــم انتظار 
دریافــت دفاعیــات مدافع پرســپولیس 
هســتند تا بعد از آن نســبت بــه رفتار او 

واکنش نشان بدهند. 
گفته می شــود که احتمــال محرومیت 
محمدحســین کنعانی زادگان با توجه به 

سبقه رفتارهای جنجالی او وجود دارد که 
در این صورت، خط دفاعی پرسپولیس با 
چالش بزرگی مواجه خواهد شد؛ به ویژه 
آنکه مرتضی پورعلی گنجی هم به دلیل 
مصدومیــت از ناحیه ربــاط صلیبی در 
دسترس کادرفنی پرســپولیس نیست 
و همین مسئله باعث شــده تا در آستانه 
رویارویی حســاس بــا تراکتــور تبریز، 
کادرفنی پرســپولیس دغدغه چگونگی 
چینش خــط دفاعی تیمش را داشــته 

باشد.
سرخ پوشــان پایتخت باید روز چهارشنبه 
دوم اســفندماه بایــد در ورزشــگاه آزادی 
تهران به مصاف تراکتــور تبریز بروند. البته 
که مشــخص نیســت در فاصلــه 4 روز تا 
برگزاری دیدار با تراکتور، کمیته انضباطی 
نسبت به محرومیت احتمالی محمدحسین 
کنعانــی زادگان تصمیم خواهــد گرفت یا 
خیر اما در صورتی که حکم محرومیت علیه 

کنعانی زادگان صادر شــود، اوســمار ویرا 
برای دیدار با تراکتور دچــار چالش بزرگی 
می شــود و دســتِ بازی برای چینش زوج 

خط دفاعی تیمش نخواهد داشت.
گیورگی گولســیانی و فرشــاد فرجی تنها 
مدافعــان میانــی تخصصی در دســترس 
سرمربی برزیلی هســتند و به نظر می رسد 
که ویرا راه چــاره ای جز اســتفاده از این 2 

بازیکن در ترکیب تیمش نداشته باشد.

 علی نعمتــی و وحدت هنانــوف هم دیگر 
بازیکنانی هســتند که پتانســیل بازی در 
قلب خــط دفاعی پرســپولیس را دارند که 
باید دیــد در صورت محرومیــت احتمالی 
کنعانی زادگان، اوســمار ویرا برای چینش 
خط دفاعــی تیمــش از کــدام بازیکنان 
اســتفاده می کند و ترکیــب جدید دفاعی 
پرســپولیس با حضور کدام بازیکنان شکل 

خواهد گرفت.

وزیر ورزش خبرداد
کمک ۲۰۰ میلیارد تومانی دولت به ورزشگاه 

تختی آبادان
به گفته وزیــر ورزش و جوانان از طرف دولــت، 200 میلیارد تومان به 

ورزشگاه تختی آبادان اختصاص داده شده است.
 کیومرث هاشــمی در حاشــیه سفر به اســتان خوزســتان در جمع 
خبرنگاران بیان کرد: هدف اصلی ام از ســفر به این اســتان، شرکت در 
سمینار مدیران ورزش بانوان کشور اســت که در آبادان برگزار خواهد 

شد.
وی افزود: علاوه بر آن فرصتی اســت که با حضور در شهرســتان ها از 
پروژه ها و فضاهای ورزشی استان بازدید کنیم و ضمن آگاهی از مسائل 
و مشکلانشان برای رفع آنها و توسعه فضای ورزش کشور تلاش و برنامه 

ریزی کنیم.
وزیر ورزش و جوانان در ادامه آبادان را یکی از مناطق ورزش خیز کشور 
دانست و گفت: فوتبال از جمله رشــته هایی است که در این شهرستان 
ظرفیت های بسیاری دارد و متأسفانه اســتادیوم مناسبی در این شهر 

وجود ندارد که بتواند پاسخگوی نیازهای فوتبال دوستان باشد.
هاشــمی در ادامه بــه اختصاص مبلــغ 200 میلیارد تومان در ســفر 
هیأت دولت به ورزشگاه آبادان، اشــاره کرد و خاطرنشان ساخت: دفتر 
هماهنگی امور اســتان های وزارت ورزش و جوانان باید با انتخاب یک 
گروه مشاوره برای این مجموعه تصمیم گیری کنند و در راستای قابل 

استفاده شده این ورزشگاه اقدامات لازم را انجام دهند.
وی یادآور شــد: از ابتــدای دولــت مردمی ســیزدهم بالغ بــر هزار 
میلیــارد تومان هزینه صرف توســعه و گســترش فضاهای ورزشــی 
استان خوزســتان شــد که نزدیک به 250 پروژه را در برگرفت که این 
نشــان دهنده این اســت که دولت عزم خود را جزم کرده اســت که با 

حمایت هایشان ورزش را در نقاط مختلف کشور گسترش دهد.
وزیر ورزش و جوانان در ادامه گفت: ما تاکنون 3 هزار و 42۸ پروژه نیمه 
تمام در سراسر کشور داریم که در جلسه ای که با حضور رئیس جمهور 
برگزار شد تاکید شــد که اتمام این پروژه ها در اولویت دستور کار قرار 

گیرد و هیچ پروژه جدیدی را آغاز نکنیم.
همچنین هاشمی به طرح آمایش سرزمین اشــاره کرد و افزود: بعنوان 
مثال آبادان مهد فوتبال است و داشتن یک ورزشگاه مناسب حق افراد 
ساکن این منطقه اســت و ما تلاش می کنیم که این توقع برحق مردم 

این خطه را برآورده کنیم.
وی در ادامه در خصوص کم بودن ســرانه ورزشــی آبادان و خرمشهر 
نسبت به استاندارد سرانه گفت: بنده به ســرانه ورزشی اعتقادی ندارم 
و از صحت سرانه های اعلام شده استان های مطلع نیستم. علاوه بر آن، 
چیزی که در دنیای امروز اهمیت دارد میزان بهره وری از فضای موجود 
است نه میزان ســرانه، که متأســفانه یکی از ایرادات ما این است که از 

فضای موجود استفاده درستی نداریم.

وزیــر ورزش و جوانان در ادامــه اظهار کــرد: در همین راســتا یکی 
از درخواســت های ما از مدیران ورزش کشور این اســت که نه تنها از 
فضاهای ورزشــی وزارت ورزش و جوانان بلکه از تمام فضاهای ورزشی 

در اختیار دیگر دستگاه ها استفاده کنند.
همچنین هاشــمی در خصوص اســتفاده از ظرفیت های استان برای 
گسترش ورزش های آبی بیان کرد: استان خوزستان همواره در تمامی 
رشته های ورزشــی ظرفیت های بی بدیلی دارد و در زمینه ورزش های 
آبی و قایقرانی نیز لازم اســت از رئیس فدراســیون دعوت شــود تا از 
نزدیک در جریان ظرفیت های اســتان قرار گیرد که انشاالله بتوانیم از 

ظرفیت های موجود استان به درستی استفاده کنیم.

صیادمنش:
 می خواهم با درخشش در بلژیک به تیم ملی 

ایران برگردم
الهیار صیادمنش در گفت و گو با یک رسانه بلژیکی بر این مساله تاکید 
کرد که قصد دارد با درخشش در باشگاه »وسترلو« بتواند مجددا به تیم 
ملی ایران دعوت شود. الهیار صیادمنش به دنبال فصل ناموفقی که در 
چمپیونشــیپ انگلیس با تیم هال سیتی داشــت تصمیم گرفت از این 
تیم جدا شود و ماجراجویی هایش را با تیم فوتبال وسترلو در لیگ برتر 

بلژیک ادامه دهد.
صیادمنش در حدود یک ماهی کــه در لیگ بلژیک حضور دارد تاکنون 
3 بار برای وســترلو به میدان رفته و عملکرد خوبــی از خود به نمایش 
گذاشــته اســت. آخرین دیدار او برای ایــن تیم شــامگاه جمعه برابر 

استاندارد لیژ بود که ۷۷ دقیقه در زمین حضور داشت.
پایگاه خبری »nieuwsblad« بلژیک به مناســبت حضور این بازیکن 
در فوتبال این کشــور به گفت و گو با صیادمنش پرداخت و او را اینگونه 
توصیف کرد: صیادمنش پسری اســت که از خانواده ای رزمی کار آمده 
و ظاهری شبیه به فوتبالیســت های خیابانی دارد اما با این حال پسری 

مهربان است و اولین ایرانی است که به باشگاه وسترلو آمده است.
صیادمنش در این مصاحبه به وضعیت خانوادگی خود پرداخت و به این 
مساله اشاره کرد که در خانواده ای کشــتی گیر رشد کرده است و پدر و 
عمویش در تیم ملی کشتی ایران حضور داشــتند و گفت: چندباری با 
آنها برای تمرین به جنگل و کوه رفتم اما واقعاً تمرینات ســختی بود و 

ترجیح می دهم فوتبال بازی کنم اما از سنت کشتی هم بهره می برم.
»nieuwsblad« در بخش دیگری از این گفت و گو به 6 باشــگاهی که 
صیادمنش تا کنون در آنها بازی کرده )اســتقلال، فنرباغچه، استانبول 
اسپور، زوریا لوهانسک و هال ســیتی( پرداخت و از او در این خصوص 
ســوال پرســید. صیادمنش در این خصوص گفت: 6 باشــگاه ممکن 
اســت زیاد باشــد اما من مطمئناً این را یک نقطه ضعف نمی دانم. من 
در هر کدام از این تیم ها چیزی یاد گرفته ام. در ۱۷ سالگی به فنرباغچه 
رفتم. هرچند در این تیم فرصت بازی به من نرسید اما در کنار بازیکنان 

مطرحی حاضر بودم.
صیادمنش در خصوص حضورش در هال سیتی گفت: دو سال پیش که 
هال ســیتی را انتخاب کردم، در رادار کلوب بروژ و اندرلخت بلژیک هم 
بودم. من حتی با وینسنت کمپانی )ســرمربی سابق اندرلخت بلژیک( 
صحبت کردم، اما مصمم بودم به انگلیس بــروم. به عنوان یک کودک 
همیشــه رویای من بازی در آنجا بود. در 6 ماه اول همه چیز خوب پیش 

رفت، اما در ابتدای فصل جاری در بازی مقابل برنلی مصدوم شدم.
»nieuwsblad« به این مسله اشاره کرده است که صیادمنش یکی از 
جوانترین گلزنان تاریخ فوتبال ایران است و توسط »مارک ویلموتس« 
به تیم ملی ایران معرفی شد. صیادمنش در این خصوص گفت: در دیدار 
با سوریه که ویلموتس من را دعوت کرد توانســتم گل بزنم و خیلی به 
این مســاله افتخار می کنم. در سالی که گذشــت به دلیل مصدومیت 
نتوانســتم در تیم ملی حاضر شــوم اما امیدوارم با بازی های خوب در 

»وسترلو« بتوانم باز هم به تیم ملی ایران دعوت شوم.



یادداشت

استان

ســاری-امیری فــر   دبیــر شــورای هماهنگی مبــارزه با 
مواد مخدر مازندران گفت: بــرای امنیت پایدار در حوزه 
های امنیت عمومی، ســامت و پایداری اجتماعی باید 

به مساله اعتیاد توجه شود.
علــی شــیرازی دبیــر شــورای هماهنگــی مبــارزه بــا مواد 
مخدر مازنــدران در آییــن افتتــاح مرکز توانمندســازی و 
صیانت اجتماعی از بهبود یافتگان در شهرســتان آمل، 
گفــت: از منظــر ســازمان بهداشــت جهانــی ۳۰۰ میلیون 
مصرف کننده مســتمر مــواد مخــدر در دنیا داریم و ســو 
، ســالانه منجــر به مــرگ بســیاری از  مصــرف مــواد مخدر

انسانها می گردد.
وی افزود: بر اساس شــیوع شناسی در کشورمان حدود 
دو میلیــون و ۸۰۰ هــزار نفــر مصــرف کننده مســتمر مواد 

مخدر داریم.
دبیر شــورای هماهنگی مبــارزه با مواد مخــدر مازندران 
یکــی از عوامــل شــیوع بیمــاری هــای عفونــی را مصــرف 
کننــدگان مــواد مخــدر دانســت و تصریــح کــرد: آمارهــا 
نشــان می دهد بســیاری از جرائم و ناامنی در جامعه به 

گــر بخواهیم  مقوله اعتیــاد بر می گــردد.  وی ادامه داد:ا
جامعه ای ســالم در تمامی زمینه ها داشــته باشیم باید 

با معضل اعتیاد با تمام قدرت مقابله کنیم.
دبیر شــورای هماهنگی مبــارزه با مواد مخــدر مازندران 
افزود: اســتان مازنــدران ۹۲ شــهید را در عرصه مبــارزه با 
مواد مخدر تقدیم نموده اســت و مســوولین امــر باید در 

، اهتمام ویژه را داشته باشند. راه مبارزه با مواد مخدر
شــیرازی افزود: برای امنیت پایدار در حوزه های امنیت 
عمومــی، ســامت و پایــداری اجتماعــی باید به مســاله 

اعتیاد توجه شود.
وی مراقبــت هــای پــس از ترخیــص بهبــود یافتــگان را 
مهم برشــمرد و تصریح کرد: در بســیاری از موارد شــاهد 
هســتیم که این افراد بعلت عــدم جامعه پذیــری و عدم 
پذیرش از ســوی خانــواده دوبــاره دچار ســو مصرف می 

شوند و این چرخه باطل مجددا تکرار می شود. 
وی در پایــان افزود: بــرای صیانــت از افــراد بهبودیافته، 
امــروز دومیــن مرکــز بــه همــت بهزیســتی مازنــدران در 

استان به بهره برداری می رسد.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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وابط  عمومی تولید فکر  مهم ترین وظیفه مدیر ر
برای مجموعه و حفظ ارتباطات موثر است

 : نوشــت  یادداشــتی  در  پیربلوطــی  قاســمی  رضــا   
مهم تریــن وظیفــه مدیــر روابــط  عمومــی، تولیــد فکــر 
بــرای مجموعــه، حفــظ ارتباطــات موثــر بــا نهادهای 

مرتبط و استفاده از نیروی متخصص است.
 رضــا قاســمی پیربلوطــی کارشــناس ارشــد آمــوزش و 
بهســازی منابــع انســانی و سرپرســت اداره ارتباطــات و امــور بیــن الملــل 
گفته پیداست  شورای اسامی و شهرداری قدس در یادداشتی نوشت: نا
گر روابط عمومی ها نباشــند تعامل فی مابین ارگانهــا و ادارات با مردم  که ا
از میان رفته ، تاش ها و عملکردها نادیده مانده و اطاع رســانی نمیشود 
کام ماندن اهداف هــر اقدام  که این خود ســبب بــروز اختال در امــور و نــا

اجرایی و اداری خواهد شد.
 در ایــن میــان نقــش مدیــران روابــط عمومــی و چگونگــی تعامــل بــا دیگر 
ادارات مــوازی ، نحــوه اطاع رســانی های عمومــی و تقابل بــا ارباب رجوع 
نیز مقوله ای اســت که خاقیتهای فردی و رعایت اصول و ضوابط، میزان 

موفقیت آن  را مشخص می سازد.
در واقع یک مدیر روابط عمومی ، سیاســت گذاری اســت کــه  نحوه  اطاع 

رسانی و توضیح روند خروجی   ادارات و نهادها را تعیین میکند.
 این به آن معنی اســت کــه وقتی تولید به پایان میرســد یا خدمات رســانی 
در حال انجام اســت یــا به هر دلیــل با وقفه و مشــکات روبروســت، روابط 
عمومی ها بــا اطاع رســانی صحیح به مخاطبانــی که به نحــوی میتوانند 
در این راســتا کارگشــا باشــند، آنها را دعوت به کار و طبیعتا انتفاع دوسویه 
نمایند.  البته نحوه مطرح ساختن نتایج هر عملکرد و نقاط ضعف و قوت 
باید با کمترین ریســک و درصد خطا صــورت پذیرد تا مخاطب یا ســرمایه 
گذار احتمالی بــه موضوع جذب  شــود و این نیز خود بخشــی از سیاســت 

گذاری مدیران روابط عمومی است.
بنابرایــن میتــوان گفــت مهم تریــن وظیفــه مدیــر روابــط  عمومــی، تولید 
فکر بــرای مجموعه، حفــظ ارتباطات موثر بــا نهادهای مرتبط، اســتفاده 
از نیــروی متخصــص، ارتبــاط جــدی بــا رســانه ها، هماهنگی هــای درون 
ســاختاری و توجــه بــه نظــرات دیگــر ارگانهــا و دســتگاهها درخصــوص 

مدیریت و کلیت ساختار آن نهاد است.
پــر واضح اســت کــه روابــط عمومــی هــا نیــز ماننــد هــر مجموعــه تولیدی 
یــا اداری دیگر با چالشــهایی روبروســت که بــا روند پویــا و رو بــه جلوی فن 
آوری و روشــهای نویــن ارتباطــی نیازمنــد بــه روز رســانی و برخــورداری از 
علــم روز در تولیــدات اداره متبوع و دیگر دســتگاههای مرتبط میباشــد و 
بدون دانســتن آنها عمــا در ایجــاد تعامات و اطاع رســانی دقیــق دچار 
مشکل خواهد شد. ســرعت ، دقت و نیاز ســنجی صحیح نیز در این میان 
کتورهــای مهمی اســت که نبایــد از نظر دور داشــت ضمن اینکه شــکل  فا
اطاع رســانی و اینکــه مخاطبــان و نقاط هــدف، افــکار عمومی اســت و یا 
قشــری خــاص و اشــتغالهای خــاص میتوانــد بهترین ابــزار اطاع رســانی 
را مشــخص ســازد؛ به ایــن شــکل که بــرای اطــاع رســانی هــای عمومی از 
رســانه های عمومی و اینترنتی و برای اطاع رســانیهای هدفمند و اقشــار 
خاص میتوان بــا برگــزاری همایشــها و دعــوت از مخاطبان خاص یــا بهره 
گیــری از ســایتهای خاص کــه مــورد مراجعه ســازمانهای هدف هســتند و 

خاقیتهای دیگر در این امر وارد عمل شد.

 دوره آموزشی کسب  و   کار و بازاریابی 
در کرمانشاه برگزارشد

فجــر  مبــارک  دهــه  ایــام  بــا  همزمــان  کرمانشاه-حســنافخارزاده   
پانــزده دوره آموزشــی کســب  و   کار و بازاریابــی در راســتای مهارت افزایــی و 
توانمندسازی شاغان صنایع استان برگزار گردید . بیژن کردستانی مدیر 
عامل شرکت شــهرکهای صنعتی اســتان کرمانشــاه با اعام این خبر گفت 
: مباحث آموزشــی ایــن دوره شــامل تبلغیــات ، برندینگ و تجاری ســازی 
، کســب  و   کار مجــازی ، روانشناســی مشــتری و ارتبــاط  گیــری بــا مخاطب 
توســط مدرســان خبره و اعضا هیات علمی دانشــگاه به شــرکت  کنندگان 

ارائه  شد.
مدیرعامــل شــرکت شــهرکهای صنعتــی اســتان کرمانشــاه افــزود : ایــن 
دوره هــا بــا حضــور حــدود ۲۰۰ نفــر از شــاغان بخــش صنعــت و صاحبــان 

کسب و کارهای مختلف به مدت 1۰ روز برگزار گردید . 
وی در ادامــه افــزود در جهت رســالت توانمندســازی و ارائــه خدمات نرم 
افزاری بــه واحدهای صنعتی در ده ماهه ســپری شــده امســال 165 دوره 
اموزشــی بــا حضــور ۳۳۰۰ نفــر ، در مجمــوع  1۳۲۰۰ نفــر ســاعت امــوزش به 
همــت همــکاران معاونــت صنایــع کوچــک شــرکت شــهرکهای صنعتــی 

استان برگزار گردیده است .

مسکن مهر شهرجدید مهستان در ایستگاه پایانی
-ترنــم مظفــری    عضــو هیــات مدیــره و سرپرســت شــرکت عمــران  البرز
شــهر جدید مهســتان اســتان البرز اعام کرد: پروژه مســکن مهر این شهر 
به ایســتگاه پایانی رســید و شــهریور ماه ســال 1۴۰۳ آخرین مهلــت تکمیل 

واحدهای باقیمانده این پروژه تعیین شده است.
ع  اظهار کــرد: اواخر دهــه ۸۰ در مجموع کار ســاخت ۳۹ هزار  ذبیــح الله زار
واحد مسکونی مهر در شهر جدید مهســتان در برنامه کاری قرار گرفت که 

گذار شده است. کنون ۳۲ هزار واحدها آنها تکمیل و به مردم وا تا
وی ادامــه داد: از مجمــوع ۳۹ هــزار واحــد مســکونی مهــر شــهرجدید 
مهســتان تعــداد چهارهــزارو۴۸۴ واحــد آنهــا توســط دولــت ســیزدهم 
تکمیــل و در آذرماه امســال تعیین تکلیف شــدند و تا پایان ســال جاری 
ع گفــت:  گــذار مــی شــود. زار نیــز ۲ هــزارو ۴6 واحــد دیگــر تکمیــل و وا
باقیمانــده واحدهــای مســکونی مهر شــهر جدید مهســتان بــه عنوان 
آخرین بخش واحدهای این پروژه تا شــهریورماه ســال آینــده تکمیل و 

تعیین تکلیف خواهند شد.
کنون نیز در کنار  سرپرست شرکت عمران شهرجدید مهســتان بیان کرد: ا
، کار ســاخت واحدهای مســکونی طرح نهضت ملی  تکمیل مســکن مهر

مسکن در این شهر با سرعت در حال انجام است.

 اختصاص زمین 
ج وشان کر برای ساماندهی دستفر

-ترنــم مظفری   شــهردار کــرج از اختصاص زمین برای ســاماندهی  البرز
دستفروشان این شهر در ایام پایانی سال خبر داد.

 مهــرداد کیانــی در حاشــیه بازدیــد از طــرح هــای عمرانــی کــرج افزود: 
تاش هــا برایــن اســت تــا دستفروشــان در ایــام پایانی ســال بــه مکانی 
مناســب در مرکــز شــهر انتقــال یابنــد. وی بیــان کــرد: قطعــه زمینی در 
حاشــیه میدان شــهدای کــرج برای همیــن منظــور اختصــاص یافته و 
دستفروشــان در حال انتقال به این مکان هســتند. کیانــی ادامه داد: 
با انتقال دستفروشــان به مکان مناسب دیگر شاهد ســد معبر در کرج 
نخواهیــم بود. شــهردار کــرج با اشــاره به خرید تعــدادی اتوبــوس برقی 
کنون ایستگاه های شــارژ برقی این اتوبوس  برای این کانشــهر گفت: ا
ها در حال تجهیز و آماده سازی است. وی افزود: بهره گیری از اتوبوس 
های برقی گام موثری برای مقابله بــا آلودگی هوا و کمک به حمل و نقل 

ک در این کانشهر است. پا

اهــواز - محمدمجــدم    مدیــر عامــل شــرکت آب و فاضــاب خوزســتان 
با اشــاره به پیشــرفت طــرح جامع فاصاب شــهر اهــواز گفت: اجــرای ۳1۷ 
کیلومتر شــبکه اصلی و فرعی فاضاب در دولت ســیزدهم، تاثیر به ســزایی 

در دفع آب های سطحی در این شهر داشته است.
صابر علیــدادی اظهار کــرد: با توجــه به پیش بینــی بارندگی در خوزســتان 
تمامی گروه های عملیاتی شرکت آب و فاضاب خوزستان در حالت آماده 
بــاش اســت و به شــرکت آبفــا اهــواز ماموریــت داده شــد کــه بــرای کمک به 

شهرداری اهواز از همه ظرفیت ها استفاده کند.
کثر ظرفیت در مدار  وی ادامه داد: با شــروع بارندگی تمامی پمپ ها با حدا
بوده و با پایش مستمر ایستگاه پمپاژ فاضاب و استقرار تیم های عملیاتی 
از بروز بحران شهری که همه ساله در فصل بارش کام شهروندان اهوازی را 

تلخ می کرد جلوگیری به عمل آمد.
علیدادی با اشــاره به آســفالت خیابان ها در یک ماه اخیر افــزود: در مدت 
زمان یک ماه گذشته بیش از ســه هزار و 65۰ مترمربع آسفالت از طرح های 

طرح فاضاب اهواز اجرا شــد و ترمیم و آســفالت هفــت هــزار و ۲۰۰ مترمربع 
باقیمانده که در دستور کار قرار دارد.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب خوزســتان گفت: ترمیم نوارهای حفاری 
در حال انجــام بوده و تمامی معابری که طرح آن ها به اتمام رســیده اســت 

به زودی اصــاح و آســفالت خواهد شــد. وی خاطرنشــان کــرد: مهمترین 
دغدغــه و نارضایتــی مــردم اهــواز در رونــد اجرایــی طــرح فاضــاب شــهر 
، ترمیم نوارهای حفــاری بوده و ضمن عذرخواهی از مــردم اهواز این  اهواز
اطمینــان را به شــهروندان اهوازی خواهیــم داد که هیچ طــرح جدیدی تا 
کنین هــر منطقه آغاز  قبل از اتمام آســفالت و آمــاده ســازی محل تردد ســا
نخواهد شــد. علیــدادی با اشــاره بــه اقدامات مناســب در حــوزه فاضاب 
اهواز بیــان کــرد: تــاش بر ایــن اســت کــه از فرصــت ایجــاد شــده در دولت 
کثر  ســیزدهم، برای شتاب بخشــی به طرح های آب و فاضاب استان حدا
 اســتفاده صورت گیــرد تا مشــکل فاضاب شــهر اهــواز یکبار برای همیشــه 
برطــرف شــود. مدیرعامــل شــرکت آب و فاضاب خوزســتان گفــت: دولت 
ســیزدهم و مجموعه وزارت نیرو، نــگاه ویژه ای بــه خوزســتان دارد و با عزم 
و اراده  کارهای بســیار بزرگی در بخش های آب شــامل بهره بــرداری از طرح 
بزرگ آبرســانی غدیر و همچنین پیشــرفت های چشــمگیر در بخش طرح 

جامع فاضاب شهر اهواز انجام شده است.

خوزستان

به همت دولت سیزدهم؛

۳۱۷ کیلومتر از شبکه فاضلاب اهواز به اتمام رسید 

ن گلستا اصفهان
فرماندار شهرستان اصفهان :

کارکنان گمرک با تلاش های جهادی  نقش امید آفرینی برای فعالان اقتصادی و جامعه دارند
فرمانــدار  احمــدی  مومنــی    اصفهان-مریــم 
شهرســتان اصفهــان بــا حضــور در اداره کل گمــرکات 
استان اصفهان بیان داشت: طی دو سال اخیر سه بار 
از  گمرک اصفهــان بازدید داشــته ام و هر بار نســبت به 
دفعه قبل تغییرات عمرانی و بهسازی را کاما مشاهده 

می کنیم . 
وی بــا اشــاره بــه اینکــه کارکنــان گمرک بــا تــاش های 
جهــادی خــود و بــدون تعطیلــی نقــش امیــد آفرینــی 
اذعــان  دارنــد،  را  جامعــه  و  اقتصــادی  فعــالان  بــه 
داشــت:طبق فرمایــش حضــرت آیــت الله خامنــه ای 
)مدظله العالی( تمامی راه حلها به دست مردم است، 
در نتیجه با رای بالای مردم در انتخابات پیش رو نقش  
آفرینی خواهیم کرد و بر مشــکات فائق خواهیم آمد .  
کوهســتانی پزوه مدیرکل گمرکات استان اصفهان نیز 
با اشاره به رشــد آمار صادرات و واردات گمرکات استان 
اصفهان در دولت ســیزدهم اظهار داشت: هر کارمند 
گمرک بــه طــور متوســط در 1۰ ماهه امســال حــدود ۲۰ 
میلیــارد تومــان در وصــول در آمدهــای دولــت نقــش 
داشــته اســت و این در حالی اســت که کارکنــان گمرک 
نســبت به دســتگاه های همجــوار  از حقــوق و مزایای 

پایین تری برخوردار هستند . 
وی خاطر نشــان کرد: جهت کاهش هزینه صادرات 
فقــط یــک درصــد کالاهــای صادراتــی در انبارهــای 
گمــرک تخلیــه و بارگیــری مــی شــوند و ۹۹ درصــد از 
صادرات اســتان به صورت ارزیابــی در محل و حمل 
یکســره می باشــد .  شــایان ذکر اســت در این مراسم 
از کارکنــان فرزنــد شــهید منتخــب گمــرکات اســتان 
اصفهان با اهــدا لوح تقدیــر قدردانی به عمــل آمد و 
پس از مراســم از طرح های عمرانی گمــرک اصفهان 

بازدید صورت پذیرفت.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان:

عیدی کارکنان گلستان همزمان با حقوق بهمن پرداخت می شود
ســازمان  رئیــس  محمدزمانــی    گرگان-مهنــاز 
مدیریت و برنامه ریزی اســتان گلستان از پرداخت 
عیدی پایان ســال همراه بــا حقوق بهمــن ماه خبر 
داد و گفــت: مهلــت بارگــذاری اطاعــات کارمندان 
براســاس وضعیــت تاهــل و تعــداد فرزنــدان کــه بــه 
عنــوان عوامــل موثــر در محاســبه عیــدی اســت 
بــرای دســتگاه های مشــمول اعتبــارات اســتانی 
تعییــن شــده اســت.علیرضا نورانــی اظهــار کــرد: با 
وجود تفــاوت در رقــم پیش بینــی شــده در بودجه 
اســتان با رقم مصــوب و قابل پرداخت بــه کارکنان، 
هیچ گونــه نگرانــی بابــت تامیــن منابــع اعتبــارات 
مــورد نیــاز آن وجــود نداشــته و ســازمان برنامــه و 
 بودجــه کشــور مســاعدت لازم را در ایــن خصــوص 

داشته است.
کیــد کرد: پرداخــت حقوق و مزایــای کارکنان  وی تا
صرفا براســاس ســامانه »ســینا« به انجام می رســد 
کیــدات قانــون بودجــه ســال جــاری  و ایــن جــزء تا
برنامه ریــزی  و  مدیریــت  ســازمان  اســت.رئیس 
اســتان گلســتان از مدیــران دســتگاه های اجرایی 
و مســئولان مالی آنها خواســت که مســتمرا نســبت 

به بروزرســانی اطاعات احکام کارگزینی در سامانه 
کنــا« اقــدام کننــد تــا خللــی در پرداخت هــای  »پا
ســامانه »ســینا« ایجاد نشــود زیرا ســامانه »سینا« 
دریافــت  کنــا«  »پا ســامانه  از  را  خــود  اطاعــات 
می کند.نورانــی با اشــاره بــه پرداخت حقــوق ۲ ماه 
کیــد کــرد: بــه علت  اخیــر از طریــق ســامانه ســینا تا
بکارگیری تمهیدات لازم و ارتباطات دو ســویه فنی 
و کارشناســی با اداره کل امــور اقتصــادی و دارایی، 
گلســتان از عملکرد بســیار مناســبی در پرداخت به 

موقع حقوق از طریق سامانه مذکور داشته است.

اردبیل

وین قز

اردبیل -افســون جبــارزاده   مدیــرکل آموزش و پــروش اســتان اردبیل 
کــه در  کــرد: ۲۲۷ مدرســه کانکســی در ایــن اســتان دایــر اســت  اعــام 
یــک پروســه زمانــی مشــخص، ایــن مــدارس بــه تدریــج برچیــده شــده و 

دانش آموزان به مدارس بزرگ و ایمن منتقل می شوند.
کام الله صفری  گفت: تا پایان امســال تمام مدارس کانکســی بالای هفت 
دانش آمــوز در اســتان برچیــده شــده و دانش آمــوزان بــه مــدارس بزرگتــر 

منتقل می شوند.
وی بروز مشکات در تامین معلم و پایین بودن کیفیت آموزش را از جمله 
عــوارض دایر بودن مــدارس کانکســی عنوان کــرد و افزود: اســتان اردبیل 
از اول ســال تحصیلــی جــاری بــه رغــم پرتعــداد بــودن مــدارس شــهری، 
روســتایی، عشــایری و کانکســی بــا توزیــع عادلانه نیــروی انســانی کاس 

بدون معلم نداشت.
مدیــرکل آمــوزش و پــروش اســتان اردبیــل بــا اشــاره بــه کمبــود حــدود 

۲ هــزار معلــم و نیــروی آموزشــی در ایــن اســتان، اســتفاده از ظرفیــت 
جملــه  از  را  بازنشســته  همــکاران  از  نفــر   ۸۰۰ خدمــات  اســتمرار 

 راهکارهــای عملــی شــده جبــران کمبــود نیــروی انســانی در این اســتان 
عنوان کرد.

۲ هــزار نیروی انســانی آموزشــی جــذب آمــوزش و پــرورش اســتان اردبیل 
می شــوند وی بــا بیــان ایــن کــه تــاش بــرای تامیــن و جبــران نیــاز نیروی 
انســانی مورد نیاز آموزش و پرورش اســتان اردبیل آغاز شده است، اضافه 
کرد: برای تامیــن نیروی انســانی مورد نیــاز برنامــه ای چهار ســاله تدوین 
شده که بر اســاس آن یک هزار و 1۰۰ نیروی خدماتی و حدود ۲ هزار نیروی 

انسانی آموزشی جذب خواهند شد.
صفــری از ورودی و جذب یــک هــزار و 1۸6 نفر نیروی انســانی بــه آموزش 
و پرورش اســتان در ســال جاری تحصیلی خبــر داد و گفت: عــاوه بر این، 
بــرای ســاماندهی نیــروی انســانی، ارزیابــی مدیــران مــدارس، روســای 
مناطــق و نواحــی و کارکنــان آموزشــی در اســتان آغــاز شــده و اســفندماه 

امسال به اتمام می رسد.

قزوین-مریــم نقــدی   واحــد شــماره 6 گازی نیروگاه شــهید رجایــی پس از 
انجام تعمیرات دوباره به شبکه سراسری پیوست.

بهمــن غنــوی معــاون تعمیــرات و نگهــداری نیــروگاه ســیکل ترکیبــی شــهید 
رجایی گفــت: در راســتای اجــرای برنامه هــای تعمیراتــی واحد های ســیزده 
گانــه، واحــد شــماره 6 گازی نیــروگاه ســیکل ترکیبی که بــرای انجــام تعمیرات 
بازدیــد محفظــه احتــراق از مــدار تولیــد بــرق خــارج شــده بــود، پــس از پایان 

فعالیت های تعمیراتی، دوباره به مدار تولید برق بازگشت.
وی افزود: تعمیرات دوره ای واحد شــماره 6 گازی از ســوی کارکنان امور های 
۳ گانــه تعمیــرات مکانیــک، الکتریــک و ابــزار دقیــق ایــن نیــروگاه بــه منظــور 
افزایش آمادگی آن در راســتای برنامه هــای تعمیراتی واحد های ســیزده گانه 

انجام شده است.
غنوی اضافه کــرد: تــاش کارکنان متخصــص نیروگاه شــهید رجایــی برآن 

اســت تا با انجام به موقع تعمیرات و آماده ســازی واحد های ســیزده گانه، 
این نیروگاه بتواند به تعهدات خود در تولید برق به ویژه در تابستان عمل 

کند.
نیروگاه ســیکل ترکیبــی شــهید رجایــی دارای ۳ بلوک اســت کــه هر یــک، از ۲ 
واحــد گازی و یک واحد بخاری تشــکیل شــده اســت و هر بلــوک در مجموع، 

بیش از ۳۰۰ مگاوات توان تولید برق دارد.

۲۲۷ مدرسه کانکسی استان اردبیل به تدریج برچیده می شود

وگاه شهید رجایی به مدار تولید بازگشت دوباره واحد شماره ۶ گازی نیر

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر مازندران؛

و مبارزه با مواد مخدر است داشتن جامعه ای سالم در گر
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تفاهم نامه همکاری مالی، بازرگانی بانک 
کارآفرین و هلدینگ خلیج فارس امضا شد

در دومین روز از نمایشــگاه ایران پتروکــم، تفاهم نامه جامع همکاری 
های مشــترک مالی، بازرگانی بین بانک کارآفرین و شــرکت صنایع 
پتروشــیمی خلیج فارس، به امضای دکتر احمد بهاروندی و عبدالعلی 

علی عسگری رسید.
به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین؛ در راستای گسترش همکاری 
های بانک کارآفرین با فعالان صنعت پتروشــیمی کشــور، این  تفاهم 
نامه با  حضور دکتــر احمد بهاروندی مدیرعامل بانک، علی عســگری 
مدیر عامل هلدینگ خلیج فارس، سهراب صادقی معاون توسعه بازار و 
امور شعب، علی اصغر تقوی معاون فناوری اطلاعات، جمالی مدیرعامل 
گروه مالی بانک امضا شد و مقرر گردید تا همکاری های مالی، بازرگانی 
و تجهیزات صنعتی مورد نیاز طرح های صنعت پتروشــیمی با حمایت 

بانک کارآفرین انجام شود.
در این مراسم علی عســکری، مدیرعامل شــرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس ارائه خدمات تأمین مالی زنجیــره ای بین بانک کارآفرین 
و گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس، را گام مثبتی در تداوم همکاری 
های آینده در این حوزه  خواند. مدیرعامل شــرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس، با اشاره به اتفاقات جدیدی که در صنعت پتروشیمی قرار 
اســت اجرایی شــود، افزود: پروژه های جدیدی در صنایع بالادستی 
پتروشیمی در دســتور کار اســت که امیدواریم بانک کارآفرین از این 

پروژه ها حمایت کند.
 همچنین احمدبهاروندی، مدیر عامل بانک کارآفرین نیر در این مراسم 
یا اشاره به تعاملات و همکاری های بانک و هلدینگ خلیج فارس گفت 
: امیدوارم که بتوانیم به عنوان یکی از بانک های عامل کشور در راستای 
صنعت پتروشیمی گام های موثری برداریم . وی افزود:  بانک کارآفرین 
یکی از بانک های خصوصی موفق در شبکه بانکی است و به عنوان یکی 
از الگوهای موفق بانکداری خصوصی می شــود از بانــک کارآفرین یاد 
کرد. در ســال های اخیر  رشد درآمدزایی ، رشد ســودآوری  و خیلی از 
شاخص های مهم  بانک  تغییر چشمگیری داشــته است، امیدواریم با 

گام های موثری که برمی داریم  نتایج بهتری از قبل هم حاصل شود.

 گام بزرگ بانک مسکن برای توسعه 
بانکداری دیجیتال

بانک مســکن به منظور راه اندازی ســامانه core banking و توسعه 
بانکداری دیجیتال با بانک خاورمیانه وارد مذاکره شد.

به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن  هیبنا ؛ دکتر سید عباس حسینی 
مدیرعامل بانک مســکن در جلســه با پرویز عقیلــی مدیرعامل بانک 
خاورمیانه، ضمن تاکید بر لــزوم ارتقای بانکــداری متمرکز در بانک 
مســکن گفت: با توجه به تجربه خوب بانک خاور میانه در راه اندازی و 
توســعه بانکداری متمرکز، در نظر داریم با بهره گیری از این تجربیات، 
نســبت به پیاده سازی ســامانه core banking در بانک مسکن اقدام 

کنیم.
وی در این جلســه که اعضای هیات مدیره، دکتر رسول لطفی معاون 
فناوری اطلاعات بانک و دیگر اعضای هیات عامل نیز حضور داشــتند، 
با اشــاره به تخصصی بودن بانک مســکن، میلیون ها مشــتری و انواع 
محصولات و طرح های تخصصی آن گفت: ارتقای جایگاه بانک مسکن 
در نظام بانکی کشور هدف ماست و در این راه علاوه بر تخصص، مهارت 
و توانمندی همکاران ارزشــمند خود، از تجربیات موفق دیگر بانک ها 
مانند بانک خاور میانه در عرصه فنــاوری اطلاعات و بانکداری متمرکز 

نیز بهره خواهیم برد.
دکتر حســینی در ادامه گفت: دور اندیشــی و افق بزرگ ترسیم شده 
برای بانک مســکن با توجه بــه نیازهای موجود و لزوم توســعه بخش 
فناوری اطلاعات و بخش ارزی، ما را در تحقیقات و مذاکرات گســترده 
با شرکت های بزرگ فناوری اطلاعات و نیز بانک های داخلی و خارجی 

مصمم می کند.
وی ادامه داد: با توجه به توســعه بانکداری متمرکز در بانک خاورمیانه 
به بررسی های همه جانبه برای توسعه core banking در بانک مسکن 
پرداخته ایم که در این مســیر از تجربه بخش فنــاوی اطلاعات بانک 

خاورمیانه بهره مند خواهیم شد.
در پایان جلســه و پس از طرح و بررسی شــرایط طرفین و نیز نظرات، 
ابهامات و دغدغه های حاضران، مقرر شــد تصمیم نهایی هیات مدیره 

بانک مسکن ظرف چند روز آینده اعلام شود.

معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران در حاشیه نمایشگاه پتروکم 
مطرح کرد

وم بازبینی مقررات بالادستی بانکی برای  لز
تسهیل در تامین مالی

معاون اعتبارات بانک توســعه صادرات ایران، در نشســت »بررســی 
تخصصی چالش ها و راهکارهای تامین مالی طرح های هلدینگ خلیج 
فارس« در حاشیه نمایشگاه پتروکم در کیش گفت: شرایط کشور پس 
از تحریم های یکجانبه ایجــاب می کند تا در مقــررات بانکی بازبینی 
صورت بگیرد؛ در این صورت است که سیســتم بانکی، در حوزه تامین 

مالی، بهتر و بیشتر عمل می کند.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، رضا ساعدی فر 
گفت: این بانک اولین بانکی اســت که پس از انقلاب اســلامی در دهه 
هفتاد با هدف تامین مالی تجارت خارجی تاسیس شد و پس از گذشت 
یک دهه، به دلیل شرایط سیاســی و اقتصادی کشور، حمایت از پروژه 

های سرمایه گذاری را در برنامه عملیاتی خود گنجاند.
وی افزود: بانک توســعه صادرات ایران، طی ســال هــای اخیر تامین 
مالی طرح هــای زیادی در حوزه هــای مختلف اعــم از صنایع فولاد و 

پتروشیمی را برعهده داشته است.
ساعدی فر با اشــاره به اینکه چالش های تامین مالی در سیستم بانکی 
بین بانک های مختلف مشــترک است، خاطرنشــان کرد: بانک های 
دولتی به دلیل جهش نرخ ارز و عدم افزایش ســرمایه متناســب آنها ، 
با محدودیت بیشتری مواجه هستند و افزایش سرمایه بانک ها یکی از 

مطالبات مهم بانک هاست .
ســاعدی فر تصریح کرد: در این شــرایط توجه و تمرکز بانک بر حفظ 
مشتریان فعلی است و تامین ســرمایه در گردش را در اولویت قرار می 
دهد.معاون اعتبارات بانک توســعه صادرات بیان کرد: در این سال ها از 
چهار منبع صندوق توســعه ملی، منابع بانک، فاینانس و خطوط بانک 
مرکزی به تامین مالی طرح های مختلف اعــم از هلدینگ های بزرگ 

مانند خلیج فارس اقدام شده است.
ســاعدی فر مقررات نهاد های بالادســتی اعم از صندوق توسعه ملی 
و بانک مرکزی را با شــرایط روز کشــور منطبق ندانســت و گفت: در 
شــرایطی که طرح ها متاثر از تحریم، با چالش مواجه هستند و گاها به 
اتمام نرسیده اند، از سوی برخی از نهادها نیز با محدودیت هایی مواجه 
می شوند.گفتنی است این نشست با حضور مدیران ارشد حوزه تامین 
مالی پروژه ها، مدیران و کارشناسان شرکت های پتروشیمی و مدیران 
ارشــد چند بانک بزرگ کشــور در ســالن همایش های جزیره کیش 
برگزار شــد.در این نشســت، حمید فدایی، مدیر طرح های هلدینگ 
خلیج فارس، افشار ســرکانیان، مدیرعامل تامین سرمایه بانک ملت، 
رضا بزرگ، معاون اعتبارات بانک تجارت، علیرضا عزیزالهی، مدیر امور 
شــعب بانک صادرات، رضا ســاعدی فر، معاون اعتبارات بانک توسعه 
صادرات ایران و تنی چند از مدیران صنعت پتروشــیمی و بانکی نقطه 

نظرات خود پیرامون موضوع جلسه مطرح و بحث و گفتگو کردند.

 رئیس مرکز مدیریت بحران و پدافند غیرعامل آبفای استان تهران:
محلات تهران تا پایان ۱۴۰۴ به مخازن اضطراری 

آب مجهز می شوند
 رئیس مرکز مدیریت بحــران و پدافند غیرعامل آبفای اســتان تهران 
با بیــان اینکه تا پایــان ســال ۱404، همه محلات تهــران به مخازن 
اضطراری آب مجهز می شــوند، گفت: در صورت بــروز حادثه و قطع 
شبکه آب شرب، حداقل نیاز مردم در سه روز نخست بروز حادثه تأمین 
می شــود.به گزارش وزارت نیرو، مهدی اکبریان با اشاره به اجرای طرح 
ویژه در شهر تهران جهت آبرســانی در صورت بروز حوادث بزرگی که 
منجر به قطع آب شــرب شبکه تهران شــود، ادامه داد: براین اساس در 
روزهای نخســت، مردم با خطر بی آبی مواجه نمی شوند. این در حالی 
اســت که این روزها در نقاط مختلف محلات، به ویژه پارک ها و فضای 
سبز شــهری، شــاهد گودبرداری هایی هســتیم که به منظور احداث 

مخازن اضطراری آب صورت می گیرد.
رئیس مرکز مدیریت بحــران و پدافند غیرعامل آبفای اســتان تهران 
افزود: بر این اســاس در محلات تهران، مخازنــی ۱00 هزارلیتری در 
مسیر شبکه آب شهری تعبیه می شــود تا در زمان بروز زلزله و حوادث 

بزرگ در صورت قطع آب شرب، مورداستفاده قرار می گیرند.
وی با بیان اینکه در ســال ۱3۹۷ از شــورای شــهر تهران درخواست 
شــد با تخصیص اعتباراتی با عنوان تبصره 3 موافقــت کنند که از آن 
محل دو پروژه تکمیل رینگ آبرســانی تهران و آبرســانی اضطراری را 
اجرایی کنیم، خاطرنشان کرد: طرح ساخت مخازن آبرسانی اضطراری 
آب مورد موافقت قرار گرفت؛ اما تا زمان ابلاغ آن، عملًا از ســال ۱400 

ساخت نخستین مخزن اضطراری آب آغاز شد.
اکبریان با بیان اینکه »در سال نخســت در حد کمتر از ۱0 مخزن ۱00 
مترمکعبی احداث شــد«، گفت: در ســال ۱40۱ و ۱402 اجرای این 

پروژه با سرعت بیشتری پیگیری شد.
رئیس مرکز مدیریت بحران آبفای تهران با بیان اینکه عمدتاً کشورهای 
زلزله خیزی از جمله ژاپن به این موضــوع توجه کرده اند و در تهران نیز، 
طرحی که در حال اجراست بر اساس مطالعاتی است که جایکا به عنوان 
مشاور در خصوص نیازهای زیرساختی تهران در زمان بروز زلزله انجام 
داده بود، گفــت: در این طرح دسترســی به مخازن اضطــراری آب به 
فاصله حداکثر ۱000 متر برای هر شهروند تهرانی در نظر گرفته شده، 
به طوری که در همه محلات تهران مخازنی احداث می شود که در زمان 
بروز حادثه و قطعی آب در شــبکه، مردم بتوانند در شعاع ۱000 متری 

خود به نزدیک ترین مخزن اضطراری آب دسترسی پیدا کنند.
وی بیان کرد: این مخازن عمدتاً در پارک ها جانمایی شــده و مردم در 
محلات مختلف تهران شاهد هســتند که در بخشی از پارک ها، در حال 

گودبرداری و عملیات احداث این مخازن هستیم.
اکبریان با اشاره به اینکه در زمان بروز بحران، برای هر شهروند، با حجم 
3 لیتر در شبانه روز آب شرب از این مخازن به مدت سه شبانه روز تأمین 
می شــود، گفت: در صورت بروز حادثه ای مثل زلزله بــم، در تهران، از 
حیث تأمین آب شــرب برای مردم در ۷2 ساعت نخست، نگرانی وجود 

نخواهد داشت.

رئیس مرکز مدیریت بحران و پدافند غیرعامل آبفای اســتان تهران در 
ارتباط با مکانیزم این مخازن خاطرنشــان کرد: در این مخازن با نصب 
شیر هیدرولیکی، به محض اینکه فشار شــبکه به طور قابل ملاحظه ای 
تغییر کند، به صورت اتوماتیک شــیر بســته می شــود و آب شربی که 
در مخــزن در حال عبور مســتمر بوده، بــه میــزان ۱00 مترمکعب 

ذخیره سازی می شود.

احداث مخازن اضطراری در 512 محله پایتخت
اکبریــان در خصوص مکانیــزم برداشــت از این مخــازن گفت: یک 
پمپ بنزین در کنار هر مخزن تعبیه شــده که با استفاده از آن می توان 
آب را برداشــت کرد. همچنین مکانیزم دســتی نیز برای برداشت آن 
تعبیه خواهد شــد.وی به گروه های دوام شــهرداری ها کــه در مواقع 
بحران مورداستفاده قرار می گیرند، اشاره کرد و گفت: میراب هایی را در 
چند دوره برای بهره برداری از این مخــازن در زمان اضطراری به عنوان 
میراب های محله آموزش داده ایم.رئیــس مرکز مدیریت بحران آبفای 
اســتان تهران با بیان اینکه تا امروز کار احداث ۱6۷ مخزن آغاز شــده 
است، ادامه داد: از این تعداد، ۸0 مخزن به شبکه وصل شده و ۸۷ مخزن 
دیگر نیز به مرور تکمیل شده و به شــبکه وصل خواهند شد. همچنین 
برای کل شهر تهران، 5۱2 محله برای احداث مخازن پیش بینی شده و 

در برخی محلات، بیش از یک مخزن احداث می شود.
اکبریان با بیان اینکه تا پایان سال ۱404، همه محلات تهران به مخازن 
اضطراری آب مجهز می شــوند، گفــت: براین اســاس در صورت بروز 
حادثه ای که منجر به قطع شــبکه آب شرب شــود، حداقل نیاز شرب 

مردم در سه روز نخست بروز حادثه تأمین شود.

 افزایش جذابیت سرمایه گذاری صنایع 
در حوزه انرژی های تجدیدپذیر

سخنگوی ســازمان انرژی های تجدیدپذیر با اشاره به جذابیت سرمایه 
گذاری صنایع در حــوزه انرژی های تجدیدپذیر افزایش یافته اســت، 
افزود : صنایــع کوچک از ظرفیــت بالایی درتولید بــرق تجدیدپذیر 
برخوردار هســتند. به نقل از وزارت نیرو، سخنگوی سازمان انرژی های 
تجدید پذیــر و بهره وری انرژی )ســاتبا( جعفر محمدنــژاد گفت: اگر 
صنایع در حوزه انرژی هــای تجدید پذیر ســرمایه گذاری یا اقدامات 
مثبت انجام دهند، از محدودیت قطعی تابستان معاف خواهند شد و در 

اولویت تأمین برق صنایع قرار می گیرد.
محمدنژاد در همین رابطه افزود: بر اســاس تکلیفی که ماده ۱6 قانون 
جهش تولید بــرای صنایع ایجــاد می کند، صنایع بایــد یک درصد از 
مصرف ســالیانه را تا 5 ســال از طریق انرژی های تجدید پذیر تأمین 
کنند و در صورت عمل به این قانون علاوه بر جبران بخشی از برق مورد 
نیاز همچنین در محدودیت های برقی صنایع در تابســتان در اولویت 
تأمین برق قرار خواهنــد گرفت.وی در ادامه اظهار داشــت: به تازگی 
شرکت توانیر ابلاغیه ای از طریق شــرکت های توزیع و برق منطقه ای 
صادر کرده است که شــهرک های صنعتی را قادر می سازد 35 درصد از 
مصرف نیاز برق خود را از طریق نیروگاه تجدیــد پذیر تأمین کنند تا از 

محدودیت تأمین برق تابستان خارج شوند.
سخنگوی ســازمان انرژی های تجدید پذیر پیرامون جذابیت سرمایه 
گذاری صنایع در حوزه انرژی های نو توضیح داد: طبق بررســی ها عدم 
النفع ناشــی از قطعی برق صنایع در تابســتان به قدری زیاد است که 
احداث نیروگاه تجدید پذیر توجیه بــرای صنایع مختلف کاملًا توجیه 
اقتصادی دارد و علاوه بر این نکته مهم اگر بخشــی از تأمین برق صنایع 
از طریق انرژی تجدید پذیر انجام شــود، وزارت نیرو متعهد می شود تا 

این صنایع را از خاموشی معاف کند چراکه نیروگاه تلقی می شوند.
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پلکانی شدن اقساط شرایط را تسهیل کرد

حمایت دولت از متقاضیان نهضت ملی مسکن 

خریدار   در دهه ۹0 ساخت مسکن در کشور 
به حــدود 200 تا 300 هزار واحد مســکونی 
در سال رســید در حالی که نیاز سالانه کشور 
حدود یک میلیون واحد مســکونی بود، با این 
حال دولت ســیزدهم با اجــرای طرح نهضت 
ملی مسکن ساخت چهار میلیون مسکن طی 
چهار سال را از همان ابتدای فعالیت خود آغاز 

کرد.
مســکن مهم ترین و بیشترین و ســهم را در سبد 
معیشــت خانوار دارد و این موضوع باعث شده در 
کلان شهرها بخش بیشتری از بودجه خانوار را به 
خود اختصاص دهد. در دهه ۹0 ســاخت مسکن 
به حدود 200 تــا 300 هزار واحد مســکونی در 
سال رســید در حالی که نیاز سالانه کشور حدود 

یک میلیون واحد مسکونی بود. 
زمانی که عباس آخونــدی، در دولت یازدهم و 
دوازدهم وزیر راه و شهرســازی شد، پروژه های 
اجرا شده در حوزه مسکن توسط دولت های قبل 
را پرچالش خواند و طرح مسکن مهر را مزخرف 
نامید، اما خود هم در زمینه گامی برنداشــت، به 
طوری که کارشناســان معتقدند بحران مسکن 
به دلیل انفعال وی در بخش مهم مســکن بوده 

است.
ســاخت چهار میلیون مســکن طی چهار سال 
شعار دولت ســیزدهم بود که بر اساس گفته های 
محمدرضا مهدیار اسماعیلی، رئیس هیأت عامل 
صندوق ملی مسکن با توجه به اینکه اکنون میانه 
عمر دولت هستیم از پروژه عقب نیستیم و دولت 

سیزدهم بر وعده مسکنی ایستاده است.
آن طــور کــه کارشناســان و فعالان مســکن 
می گویند ســالانه حدود یک میلیــون تقاضا در 

بخش مسکن وارد می شود. 
همچنین با توجه به اینکه 6 میلیــون خانوار در 
کشور مســتاجر ساخت مســکن می تواند هم بر 
بازار اجاره تاثیر مســتقیم بگذارد و هم تورم این 
بخش را کنترل کند؛ اما نکتــه مهمی که در این 
زمینه وجود دارد به میزان اقساط است که ممکن 
است برای برخی خانوارها ســنگین باشد. از این 
رو دولت سیزدهم ســاز و کاری را تعیین کرد تا 
متقاضیان بتواننــد از این پروژه ملــی بهره مند 

شوند.
اکنــون ســقف بازپرداخت تســهیلات نهضت 
ملی مســکن کاهش یافته و به 5 میلیون و ۹00 
هزار تومان رسیده اســت؛ این در حالی است که 
دولت هزینه های زمیــن را از متقاضیان دریافت 
نمی کند و برای ســاخت هر واحد مسکونی مبلغ 

550 میلیون تومان تسهیلات پرداخت می کند.

شرط ثبت نام
یکی از شروط اصلی ثبت نام برای دریافت مسکن 
در طرح نهضت ملی این اســت کــه متقاضیان 
نباید دارای واحد مسکونی باشــند که جزییات 
آن توســط وزارت راه و شهرســازی اعلام شده 
است؛ همچنین قبلًا نیز نباید از تسهیلات خرید 
مسکن استفاده کرده باشند، به طور معمول این 
طرح متعلق به کســانی اســت که درآمد بالایی 

ندارند.
با این شرایط ابتدا تســهیلات مسکن برای طرح 
نهضت ملی تنهــا 450 میلیون تومــان در نظر 
گرفته شــده بود که بازپرداخت آن 20ساله بود؛ 
به این ترتیــب متقاضیان این تســهیلات باید تا 
20 سال هر ماه هشت میلیون و ۷00 هزار تومان 

به عنوان اقســاط وام به بانک پرداخت می کردند، 
اما در ادامه با تصمیم شورای پول و اعتبار، درصد 
ســود این وام به ۱۸ درصــد کاهش پیــدا کرد 
و از طرف دیگر مبلغ این تســهیلات هم به 550 

میلیون تومان افزایش یافت.
پلکانی شــدن وام مسکن، اقســاط ۸.5 میلیونی 
را به 5.۷ میلیون تومان کاهــش داد و باز هم این 
رقم به پنــج میلیون و ۹00 هزار تومان رســید تا 
در مرحله دوم 2 میلیون و 600 هزار تومان از رقم 

اقساط کم شود. 
کاهش 2 میلیــون و 600 هزار تومانی اقســاط 
در مجموع کمک زیادی به معیشــت متقاضیان 

خواهد کرد.

اقساط 5 میلیون و 900 هزار تومانی
بررســی ها نشــان می داد که میزان اقســاط وام 
مسکن نسبت به میزان درآمد متقاضیان بالاست، 
از این رو اقداماتی از ســوی دولت سیزدهم انجام 

شد تا این شرایط تسهیل شود.
بر اســاس فرمول قبلی متقاضیــان باید طی 20 
سال، 240 قسط به مبلغ هشــت میلیون و 4۸۸ 
هزار تومان پرداخــت می کردند، امــا با تصمیم 
دولت قرار شد اقســاط وام 550 میلیون تومانی 
طرح نهضت ملی مسکن با روش پلکانی محاسبه 

شود.
هادی عباســی، معاون مســکن و ســاختمان 
وزارت راه و شهرســازی با اعلام اینکه پرداخت 
اقســاط در بازپرداخت آن در دو ســال نخست 
ماهانه، حدود پنج میلیــون و ۹00 هزار تومان 
تعیین شــده است، گفت: قســط ها از سال سوم 

پلکانی خواهد شد.

مسکن

 معاون وزیر راه و شهرســازی از 
صدور پروانه ســاختمانی برای 
بیــش از 224 هــزار واحــد در 
بافت های فرســوده شــهرها از 
ابتدای دولت ســیزدهم تاکنون 

خبر داد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، 
»محمد آیینی« در جلسه قرارگاه 
نوسازی مســکن که در محل آن 
شرکت و با حضور همه استان ها 
و شــهرداری ها برگزار شد با بیان 
اینکه اکنون آمار صدور پروانه در 
بافت های فرسوده به بیش از 224 
هزار واحد رســیده است، گفت: 
پیش بینی می شود تا پایان سال 
30 هزار واحد دیگر در بافت های 
فرسوده به بهره برداری برسد که 
با احتســاب این واحدها تا پایان 
سال، در مجموع تعداد واحدهای 
نوسازی شــده به ۸0 هزار واحد 

خواهد رسید.
مدیرعامــل شــرکت بازآفرینی 
شــهری ایران در این جلسه که 
با حضور اعضــای هیات مدیره، 
شــرکت  مدیــران  معاونــان، 
کل  ادارات  مدیــران  نیــز  و 

راه و شهرســازی اســتان ها و 
شــهرداری ها به شــکل وبینار 
برگزار شــد، گزارشــی از روند 
اجرای بســته های تشویقی ارائه 

کرد.

اجرای بسته تشویقی در 
بافت های فرسوده 325 شهر

مدیرعامــل شــرکت بازآفرینی 
شــهری ایران با بیــان اینکه در 
6۸3 شــهر محدوده های هدف 
بهســازی و نوســازی شــهری 
شناســایی شده اســت، توضیح 
داد: از این تعداد در 33 اســتان و 
325 شهر بســته تشویقی اعمال 
می شود و در 25 اســتان و ۱53 
شهر بسته تشویقی بومی در حال 

اجراست.
آیینی افزود: اکنون آمار صدور 
پروانه در بافت های فرسوده به 
بیش از 224 هزار واحد رسیده 
است، تا پایان سال نیز 30 هزار 
واحد دیگــر به بهره بــرداری 
می رســد و در مجمــوع تعداد 
واحدهای نوســازی شــده در 
ســال ۱402 به ۸0 هزار واحد 

خواهد رسید.
وی با بیــان اینکه ســاخت این 
میزان واحد مســکونی به دلیل 
ایجــاد عرضه منجر بــه کاهش 
قیمت و ایجــاد تعــادل در بازار 
می شــود، اظهار داشــت: روند 
نوسازی در بافت های فرسوده اثر 
روانی خوبی بــه لحاظ اجتماعی 
دارد و مردم به صاحبخانه شــدن 

امیدوارتر می شوند.
معاون وزیر راه و شهرســازی، 

پرداخت تســهیلات را عامل 
موثری در تشــویق شهروندان 
به نوسازی برشــمرد و گفت: 
با پیگیری هــای مجدانه وزیر 
راه و شهرســازی بانک مسکن 
مکلف شــد تعداد تســهیلات 
پرداختــی بــه نهضــت ملی 
مســکن را تا 200 هزار واحد 
افزایــش دهد و از ایــن میزان 
30 هــزار واحد بــه بافت های 

فرسوده تعلق دارد.

وانه ساخت ۲۲۴ هزار واحد در بافت فرسوده صادر شد  معاون وزیر راه و شهرسازی:پر
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